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هركس از یارى رسانی به دوستش غفلت ورزد، با گام هاى دشمنش، هشیار می گردد . 

غرر الحكم : ح ۸6۷۳

مریم مقدم  «

 آئیــن اختتامیه کنفرانس بین المللی انســان 
شناسی در اندیشه فلسفی ابن سینا که آئین آغازین 
آن در جامعه المصطفی العالمیه در شهر مذهبی 
قم کلید خورد روز 5شنبه 3 آذرماه در پایتخت 

تاریخ و تمدن ایران برگزار شد  .
همــدان، روز پنجشــنبه 3 آذرمــاه، میزبــان 
ــی از کشــورهای ازبکســتان، روســیه،  میهمانان
ــم  ــه و                 جامعــة  المصطفــی ق ترکی

ــود. ــن مناســبت ب ــه همی ب
آرامگاه شیخ الرئیس در همدان آنقدر در معرفی 

نام و نشــان این دیار تأثیرگذار است که شاید 
کمتر توصیف و بیانی قادر به وصف آن باشــد 
. از اتفاقات مهــم در روزهای اخیر می توان به 
برگزاری همایش بین المللی انســان شناسی در 
اندیشه فلسفی ابن سینا اشاره کرد  یک نشست 
بین المللــی، که بــزرگان علم و فلســفه را از 
کشورهای مختلف گرد هم جمع کرد تا  شرایطی 
برای ارائه دیدگاه ها در زمینه  آراء و اندیشه های 

ابن سینا برای آنها فراهم آورد .
 ادای احترام به آرامگاه بوعلی ســینا و نقش این 
حکیم عالیقدر در همدان این دیار  را به یکی از 

شــهرهای مهم هم در حوزه جهان اسلام و هم 
در حوزه شــهرهایی که با علم و فلسفه نام آن 
در هم آمیخته اســت به یکی از مهمترین مناطق 
جغرافیایی تبدیل کرده است که برای ما ظرفیتی 

غنی برشمرده میشود .
 البته نقش بنیاد علمی و فرهنگی بوعلی ســینا را 
در این زمینه نمیتوان انکار کرد که چه بســا این 
بنیاد در حال حاضر توانسته است حلقه اتصالی 
بین همدان با شخصیت های شهیر در حوزه های 
متعدد علمی  و فلســفی در جهان باشد . اثبات 
این ادعا میزبانی اخیر همدان از میهمانان صاحب 

نظر همایش بین المللی انسان شناسی در اندیشه 
فلسفی ابن سینا است که آئین آغازین این رویداد 
در قم برگزار شد و  آیین اختتامیه آن با همراهی  
میهمانان ملی و بین المللی در پایتخت تاریخ و 
تمدن ایران به انجام رسید . این رویداد ارزشمند 
بســتری را فراهم  کرد تا اساتید علمی و فلسفه 
در حوزه انســان شناسی مطالبی را با یکدیگر به 
اشتراک گذارند و به اعتقاد متولیان آن به عنوان 
راهبرد در عصر حاضر از این اندیشه ها استفاده 
کنندو از این دستاورد مهم البته که همدان هم نفع 

علمی خود را برد.
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عكس: سوگند حاجی شفیعی ■ ترافیک همدان درمان نشد.

بوعلی شناسان در کنفرانس بین المللی در همدان بررسی کردند

انسان در فلسفه بوعلی

 وزیر علوم:  برای تربیت سرمایه های نمادین هدفگذاری کنیم
 وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در این آئین با بیان اینکه بوعلی سینا جزو سرمایه های 
نمادین اســت که بزرگترین خدمت را به بشــریت کرده  گفت: سرمایه های نمادین 

دست برتر را در جهان دارند و باید دنبال تربیت چنین سرمایه هایی باشیم.
محمدعلی زلفی گل با اشــاره به اینکه صحبتم را با دو ســؤال آغاز می کنم اول اینکه 
سرمایه چیست و دوم انواع سرمایه کدام است گفت: در دنیای بزرگ امروزی برترین 
سرمایه انسانیت است. انسانیت سرمایه ای است که عدالت، نوعدوستی، تقوا، وجدان 
و شبکه فضایل را در خود دارد . در داخل شبکه انسانیت سرمایه ها به دو دسته مادی 

و معنوی تقسیم می شود.
وی با بیان اینکه ســرمایه مادی شامل منابع انسانی و طبیعی است گفت: منابع انسانی 
وقتی با هنر و نوآوری و تقوا عجین شــود تبدیل به انسان نخبه می شود. شیخ الرئیس 
بوعلی سینا دانشمند بزرگی که آرامگاهش در شهر ماست سرمایه نمادین برای بشریت 
است سرمایه های نمادین شامل هنرمندان، دانشمندان و اسطوره هایی هستند که منشأ 
امید و برکت می شــوند. سرمایه های نمادین دســت برتر را در جهان خواهد داشت. 
ابن سینا جزو دانشمندانی است که بزرگترین خدمت را به بشریت کرده است، بنابراین 

باید دنبال سرمایه های نمادین باشیم.
 وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در ادامه ســخنانش با بیان اینکه در اوایل پیروزی 
انقلاب اســلامی ۱۷۰ هزار دانشــجو در حال تحصیل داشــتیم گفت: در انقلاب 
اســلامی در برهه هایی ۴.۵ میلیــون و امروز ۳ میلیون و ۲۰۰ هزار دانشــجو در 
کشور در حال تحصیل هستند.دانشمندان ایران اسلامی سرآمد هستند اعتقاد نظام 
جمهوری اسلامی این است کشوری پیشرفت خواهد کرد که منابع انسانی پیشرفته 
و فرهیخته داشته باشد و به این امر نیز توجه کرده است.زلفی گل خاطرنشان کرد: 
آن چیزی که ســرمایه است و ارزش آن بالا، سرمایه انســانی نخبه، دانش مدار و 
مهارت مند اســت و امروز جمهوری اســلامی بر این باور است که سرمایه علم، 
نوآوری و فرهنگ شایســته است. فرهنگ شایســته با علم و فناوری جدید خلق 
می شــود به عبارتی دیگر علم و فناوری جدید خود فرهنگ جدید می آورد امروز 
نیز می بینیم علم و فناوری مجازی فرهنگ انسان ها را تغییر داده است.  وزیر علوم، 
تحقیقــات و فناوری با بیان اینکه توجــه به علم، فناوری و نوآوری و هزینه برای 
آنها بهترین نوع سرمایه برای آیندگان است خاطرنشان کرد: منابع انسانی فرهیخته 
اســت که می تواند از منابع طبیعی به درستی استفاده کرده و اجازه خام فروشی را 

ندهد.
علم را ســرمایه عظیمی می دانیم که در این زمینه تاثیرگذار است. با تأکید بر اهمیت 
سرمایه های نمادین، جوانان و آیندگان ما امیدوارتر و هویت مدار می شوند و حفظ این 
ســرمایه ها نیز در جهت تقویت ملی است. تلاش کنیم سرمایه های نمادین کشور در 
حوزه های مختلف را افزایش دهیم افزایش و صیانت سرمایه نمادین هنر هر کشوری 
است.خلق سرمایه نمادین در هر نوع برای آیندگان که جایگاه جمهوری اسلامی را در 
دنیا افزایش می دهد مورد تأکید ما است  و تعامل بالا و روابط بین الملل سرمایه ای است 

که ما تلاش می کنیم در دانشگاه ها این سرمایه ارتقاء یابد.

 رئیس بنیاد علمی و فرهنگی ابن ســینا : باید با الگوبرداری از 
بوعلی سینا در تولید علم سرآمد باشیم

رئیس بنیاد علمی و فرهنگی ابن ســینا با بیان اینکه مانند بوعلی سینا باید در زمینه 
تولید علم سرآمد باشیم گفت: رهبری نیز فرمودند علوم وارداتی مشکل ما را حل 
نمی کند و باید خود علم تولید کنیم. به دیار حکمت، عشق و ارادت، دارالمؤمنین و 
دارالمجاهدین همدان خوش آمدید، شما مهمان شیخ الرئیس عزیز ما هستید. امروز 
اکثر ســخنرانان واژه دانشمند را برای شــیخ الرئیس به کار می برند در صورتی که 

معتقدم باید برای بوعلی سینا واژه »انسان کامل« را به کار برد.
آیت ا... طه محمدی با بیان اینکه امام)ره( در مورد اســتعدادهای بوعلی مطالبی 
را بیان کردند که قابل توجه اســت افزود: در ایران کمتر شهری به اندازه خطه 
همدان بزرگ پرور اســت، مفاخری که هر زمان باید احیاء می شــدند و امروز 
نوبت شیخ الرئیس است. شیخ الرئیس بوعلی سینا هر سه روز قرآن کریم را ختم 
می کرد که اتفاقی بی نظیر است بوعلی سینا شخصیتی منحصربه فرد بود که خود 
تمــام علوم را تولید کرد، رهبری نیز فرمودند علوم وارداتی مشــکل ما را حل 
نمی کند و باید خود علم تولید کنیم. آیت ا... طه محمدی با اشاره به اینکه بوعلی 
تولید علم کرد و نمی توان گفت که تنها ۳۰۰ اثر دارد بلکه ایشان در تمام علوم 
دســتی بر آتش داشت افزود: اگر انســان را از دیدگاه شیخ الرئیس دنبال کنیم 
ســعادتمند هستیم. ما در بوعلی پژوهشی به وجود پربرکت ابن سینا که در اوج 
بشریت است می رسیم که ثمرات بزرگی برای دنیا دارد امام)ره( و رهبر انقلاب 

مصادق بارز این میوه هستند.
رئیس بنیاد ابن سینا شناسی همدان همچنان در آیین آغازین در کنفرانس علمی 
بین المللی انسان شناسی در اندیشه فلسفی ابن سینا، از برگزاری این کنفرانس 
تقدیر کــرده بود .  آیت ا... طه محمدی عنوان کــرد : چهره های بزرگی مانند                   
حســین بن عبدا... بن سینا، جزء روزهای روشنی است که جامعه و تاریخ نباید 
آنان را به فراموشــی بســپرد؛ زیرا نورانیت فکری و جهاد علمی ایشــان، کره 
زمین را روشــن نموده است. وی با اشاره به تعبیر امام خمینی)ره( که ابن سینا 
را شــخصیتی منحصر به فرد می داند، اظهار کرد: در معرفی این شخصیت بی 
نظیر به تمامی امُم و جهان باید کوشید. ابن سینا، افتخار اسلام، قرآن، بشریت و 
مکتب اهل بیت)علیهم الســلام( به شمار می آید. مطالبی راجع به ایشان مطرح 
اســت که در هیچ کتابی به نگارش در نیامده از جملــه نقل هایی که در مورد 
ارادت ایشــان به حضرت سیدالشهدا)ع( مطرح شــده است. آیت ا... محمدی 
در تبیین انســان شناسی از دیدگاه ابن سینا خاطرنشان کرد: اندیشه ابن سینا در 
انســان شناســی را می توان در یک دوبیتی از وی یافت که می گوید: ای کاش 
بدانمی که من کیســتمی/ سرگشته در عالم از پی چیستمی/ گر مقبلم آسوده و 
خوش زیستمی / ور نه به هزار دیده بگریستمی. یکی از مشکلات انسان امروز 
این است که برای شناخت همه چیز به جز خودش خیز برداشته است اما کسی 

می تواند خدا بشناسد که ابتدا خود را شناخته باشد.

 استاندار : ضعف عقلانیت
 عامل بروز مشکلات است

اســتاندار همدان در این آئین  با 
بیان اینکه عقلانیت شــاخصه ابن 
ســینا بود گفــت: این دانشــمند 
بزرگ علاوه بر علم پزشــکی به 
علم فلســفه و عقلانیت پرداخت، 
امروز کــه جامعه دچار مشــکل 
شــده به خاطر ضعــف عقلانیت 
اســت. امروز گرد هــم آمدیم تا 
انسانی که  انسان بزرگ،  در مورد 
اندیشــه و تفکر او به خاطر خرد 
بود که سال ها توجه او به مسایل 

عقلانی بود.
علیرضا قاســمی  فرزاد با اشاره به 
امروز مفتخریــم در مورد یکی از 
اندیشمندانی که منشا خیر و برکت 
بــوده و در دیار ما آرمیده صحبت 
کنیــم گفــت: او علاوه بــر علم 
پزشکی به علم فلسفه و عقلانیت 
پرداخت، امروز کــه جامعه دچار 
مشــکل شــده به خاطــر ضعف 
عقلانیت است.بنیاد بوعلی سینا در 
استان سال هاست در مورد شناخت 
شخصیت بزرگ     ابن سینا تلاش 
می کند که قابل تقدیر است و آیت 
ا... محمدی، رئیس بنیاد بوعلی در 
زمینه شناخت و شناساندن هر چه 
بیشتر این تفکر بزرگ تأکید داد که 

بسیار ارزشمند است.
وی با اشــاره به ضرورت شناســایی 
بوعلی سینا، دانشمند شهیر جهان افزود: 
این ســینا یکی از افتخــارات بوعلی 
سیناست که کتاب های او     هزار سال 
در دانشــگاه های جهان تدریس شده 
است که می طلبد مقام ایشان را تکریم 

و معرفی ایشان به جهان بپردازیم.

 دبیر علمــی همایش بین المللی 
انسان شناسی : بهترین عرصه برای 
تبیین آرای ابن سینا، انسان شناسی

بین المللــی                همایــش  علمــی  دبیــر 
انسان شناسی در اندیشه فلسفی ابن سینا 
 نیــز به تببین اندیشــه های ابن ســینا در 
پرداخت و  انســان شناســی  موضــوع 
گفــت: بهترین عرصه بــرای تبیین آرای 
ابن سینا، انســان شناسی به ویژه شناخت            
انسان کامل به عنوان الگوی همه بشریت 
است. در اشارات ابن ســینا پس از بیان 
فلســفه بعثت انبیا، گفته می شود که اگر 

انســان متصل به وحی نباشــد، نگاهی 
امُانیستی بشــر را به بحران هویت سوق 
می دهــد که ما در حــال حاضر نیز با آن 
مواجه هســتیم  .  حجت الاسلام گرجیان،  
ادامه داد: ابن ســینا در مورد نبوت اظهار 
مــی دارد که اگر بخواهیــم عارف واقعی 
و واصل باشــیم، رهبر مــا در درجه اول                              
نبی مکرم اسلام)ص( است. خودخواهی 
بشر موجب می شــود انسان همه چیز را 
برای خود بخواهد و نگاه اســتعمارگری 
داشــته باشــد و تعارضات، تزاحمات و 
کشمکش ها انسان را به خشونت خواهد 

کشــاند. ما نیازمند قانونی هستیم که بشر 
آن را ایجاد نکرده باشــد. امروز شاهدیم 
جامعه بین الملل بــه منظور تأمین حقوق 
بشر تشکیل شده، اما آیا این منظور محقق 

شده است؟ 
وی با اشاره به این که ابن سینا حاکمیتی 
را می پذیرد که از جانب خداوند باشد نه 
قانونی که بشــر به دست خود بنویسد و 
تباهی را با آن دامــن زند، تأکید کرد: در 
ادامه پیوند عقل های نظری و عملی مطرح 
می شــود و مردم باید رهبر انسان کامل و 

پیامبر از جانب خداوند را بشناسند.  

 نماینــده ولی فقیه در اســتان همدان :  
بوعلی سینا نماد عقل محض و باباطاهر نماد 

عرفان است
نماینده ولی فقیه در اســتان همدان نیز در این آئین  
گفت: اسلام بر پایه عقل بنیان گذاری شده و در نگاه 
اسلام شناختی، انسان نشانگر پیوند خداست و به 
قدری ظرفیت و استعداد در وجود انسان نهفته که 
اگر خود را بشناسد، به فهم خدا دست پیدا می کند.  
بوعلی سینا نماد عقل محض و باباطاهر نماد عرفان 

اســت به همیــن دلیل در همدان، عقــل و عرفان 
وجود دارد. حجت الاسلام حبیب ا... شعبانی موثقی 
با بیان اینکه اســلام، دین عقلانیت است، تصریح 
کرد: اســلام بر پایه عقل بنیان گذاری شده و عقل 
اگر در مکتــب وحی قرار بگیرد می تواند خیلی از 
واقعیت های هستی را به درستی درک کند.در نگاه 
اسلام شناختی، انسان نشانگر پیوند خداست و به 
قدری ظرفیت و استعداد در وجود انسان نهفته که 
اگر خود را بشناسد، به فهم خدا دست پیدا می کند. 

نماینده ولی فقیه در اســتان همدان با بیان اینکه در 
نگاه فلاسفه اسلامی حقیقت وجود انسان به نفس 
اوســت و نه به بــدن او، اظهارکــرد: بدن، مرکبی 
اســت که یک روز از آن، پیاده می شویم . حقیقت 
وجودی ما نفس ماست. اگر انسان فقط گرفتار بدن 
شــود به حقیقت دست پیدا نمی کند. امروز در دنیا 
تمدنی شکل گرفته که به دنبال برجسته کردن بدن 
انســان اســت البته در غرب تحقیقاتی در رابطه با 
نفس دارند اما برجسته نیست. در حالیکه اسلام و 

فلاسفه اسلامی، حرف از سعادت بشریت زدند. از 
نظر بوعلی سینا "نفس" قابلیت جاودانگی دارد اما 
نکته اساســی اینجاست اگر می خواهید به سعادت 
برســید باید از گرفتار، سرگرم و مطیع بدن شدن، 

جدا شوید. 
وی در پایان، تأکید کرد: اسلام گرفتاری من و شما 
را این می داند که ما خودمان را نشناختیم و در حد 
قوای نباتی پایین آوردیــم در حالیکه دارای نفس 

ناطقه هستیم و باید تدبیر کنیم.

 گزیده ای از مطالب 
میهمانان در همایش 

استاد فلسفه از کشور ترکیه در این مراسم 
با اشــاره به جایگاه والای بوعلی ســینا، 
اظهار کرد: همــه می دانیم بوعلی بزرگ، 
اهمیت  متافیزیک اســت.  بنیانگداران  از 
ابن سینا آن قدر بالاست که هر چه قدر در 
مورد ایشان صحبت شود باز هم کم است
 ماهــر آلپر، ادامــه داد: برای شــناخت 

بوعلی سینا در دو محور می توانیم تلاش 
کنیم، یکی فهم درست فلسفه و گفته های 
ابن سینا و دیگری سیستم فکری ابن سینا 
است که البته در رابطه با تمامی دانشمندان 
اســلامی با ایــن دو موضــوع می توانیم 

تحقیق کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: مادامی که فلســفه 
اســلامی به طــور کامــل فهم نشــود، 
نمی توانیــم جایگاه خود را در جهان علم 

پیدا کنیم و در ایران و ســایر کشورهای 
منظقه لازم اســت اقدامــات این چنینی 
انجام شود.  سیستم فکری ابن سینا معرفی 
جدیدی برای جهان علم است و چیزهایی 
که از این معرفی می تواند به وجود آورد.

وی خاطرنشــان کــرد: موضوعاتــی که 
عرض کردم مختص ابن ســینا نیست و 
بلکه در مورد تمام دانشــمندان اسلامی 

می توانیم تحقیق کنیم.

دکتر فلســفه از کشــور ازبکستان نیز با بیان اینکه ابن سینا خدمت بزرگی به بشریت کرد گفت: دو ملت ایران و ازبکستان باید برای معرفی ابن سینا اقدامات 
مهمی انجام دهند بنابراین دانشگاه های دو کشور باید عظمت این شخصیت عظیم را به جهان آن طور که شایسته است بشناسانند.

نگینه شیرمحمد اوا خاطرنشان کرد: سال ۲۰۲۵ سالی است که ابن سینا به هزار و ۴۵ سالگی می رسد که ازبکستان قرار است مراسم باشکوهی برای شناسایی 
این شــخصیت بزرگ بپردازد، ما از شما برای حضور در این مراســم دعوت می کنیم و برای اینکه ارتباط قوی شود 

هدیه ای را به بنیاد ابن سینا تقدیم می کنیم. گفتنی است هدیه ای سفالی به بنیاد بوعلی سینا تقدیم شد

مصطفی بلال اف، 
مدیرگروه هستی شناسی و نظریه 

دانش دانشگاه دولتی داغستان روسيه، نيز 
اظهار کرد: ارزش کارهای علمی ابن سينا برای 

تمام جهانيان است.  ابن سينا دستور داد تا ما 
عقلانيت را برای بشریت بازگو کنيم. او فلسفه را 
برای اروپائيان و غيرمسلمانان تبيين کرد. نماینده 

کشور روسيه نيز با هدیه ای از استاندار 
همدان، قدردانی کرد.

در این مراسم،          
نماینده کشور ازبکستان، بشقاب سفالی 

مزین به تصویر شيخ الرئيس بوعلی سينا را به 
استاندار همدان، لباس محلی کشور ازبکستان را به 

وزیر علوم و خاک روستای افشانه )زادگاه بوعلی سينا( 
را به رئيس بنياد بوعلی سينا، اهداء کرد.

در پایان مراسم، استاندار همدان با اهدای کتاب مصور 
معرفی همدان و ظروف سفالی از ميهمانان خارجی، 

قدردانی کرد. و همچنين ميهمانان این همایش 
برای ادای احترام در مقبره شيخ الرئيس 

ابوعلی سينا حضور پيدا کردند
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بوعلی شناسان در کنفرانس بین المللی 
در همدان بررسی کردند

انسان 
در فلسفه بوعلی

ب
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 نهاوند- معصومه کمالوند: به دلیل رتبه نخســت 
نهاوند در حوزه نوســازی مســکن روســتائی، این 
شهرستان پایلوت افتتاح مسکن روستائی صد در صدی 

خواهد شد. 
رئیس بنیاد مسکن کشور در آئین بهره برداری ازاجرای 
بهسازی وافتتاح مسکن روستائی و ۱۰۷هزارمین واحد 
بهســازی و نوسازی مسکن روستائی استان همدان در 
شهرستان نهاوند گفت:  افتتاح طرح هادی ۱۳۷روستا با 
۶۰میلیارد دهیاری و ۲۱۰میلیارد هم از محل اعتبارات 
جمعا با ۲۷۷میلیارد به نمایندگی در روستای علمدار از 

توابع بخش مرکزی شهرستان نهاوند انجام شد . 
اکبــر نیکزاد با بیــان اینکه نهاوند بــه عنوان یک 
شــهر نمونه در زمینه مقام ســازی مسکن روستائی 
در کشــور مطرح اســت گفت: برنامه ما این است 
تا پایان ســال ۱۴۰۲ کار مقاوم ســازی واحدهای 

روســتائی این شهرستان به ۹۵ درصد برسد 
و ما جشــن پایان مقاوم ســازی واحدهای 
روســتائی را برای نخســتین بار در کشور، 
در نهاونــد برگزار کنیم و اعــلام کنیم در 
این شهرستان هیچ واحد مقاوم سازی نشده 

وجود ندارد. 
نیکــزاد در ادامه بیان کرد: ۳هزار و ۸۰۰میلیون 
تومان هم قیر رایگان در اختیار بنیاد قرارگرفته 
اســت که به همراه ۳هزار و صد میلیارد تومان 
بــرای محرومیت زدایی و ســایر اعتبارات در 
نظر گرفته شده که برای روستاها هزینه و اجرا 

خواهد شد. 
  اجرای طرح هادی روستایی 

در ۴ هزار روستای کشور 
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت: طرح 
هادی روستائی سالانه در ۴ هزار از روستاهای 

بالای ۲۰ خانوار کشور اجرا می شود.
اکبر نیکزاد اظهار کرد: در حال حاضر ۴۰ هزار 

روستای بالای ۲۰ خانوار در کشور وجود دارد که همه 
آنها دارای طرح هادی روســتای بوده و قرار است در 
یک افق ۱۰ ســاله یعنی هر ســال ۴ هزار روستا مورد 

بازنگری قرار گیرند.
وی گفت: در این راستا  سال گذشته ۴ هزار و ۳۰۰ طرح 
هادی روستایی مورد بازنگری قرار گرفت و امسال نیز 

۴ هزار طرح دیگر روستایی بازنگری می شود.
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اســلامی با بیان اینکه کار 
بهسازی روستائی در کشــور از سال ۸۴ آغاز شد که 
در این سال ۷درصد مساکن روستائی در سطح کشور 
مقاوم سازی شــد افزود: با اقدامات انجام شده در این 
مدت ایــن رقم در حال حاضر به ۵۰ درصد رســیده 
و از ۵ میلیون و ۴۰۰ هزار واحد مســکونی روستایی 
در سطح کشــور ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار واحد بهسازی 

شده اند.
وی با بیــان اینکه در حال حاضر ۱۹۴ هزار مســکن 

روستائی در حال ساخت است افزود: به منظور سرعت 
در کار مقاوم سازی واحدهای مسکونی روستایی امسال 
وام ۲۰۰ میلیــون تومانی برای مالکان در مجلس مورد 

تصویب قرار گرفت.
نیکزاد با بیان اینکه امیدواریم در ســال ۱۴۱۰ جشــن 
مقاوم ســازی صد درصدی واحدهای روستایی کشور 
را برگزار کنیم گفت: بنیاد مســکن با همکاری ســایر 
دستگاه ها اقدامات خوبی را در عمران روستایی انجام 
داده کــه از جمله انها اختصاص ۳ هزار و ۸۰۰ میلیارد 

تومان قیر رایگان به مناطق محروم روستایی است.
 اختصاص ۱00میلیارد تومان

 برای محرومیت زدایی هر استان
نیکزاد در ادامه افزود: در راســتای محرومیت زدایی 
برای هر اســتان ۱۰۰میلیارد تومــان جمعا ۳۱ هزار 
میلیارد تومــان از محل اعتبــارات محرومیت زدایی 

اختصاص داده شد.
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گفت: علاوه بر این 
اعتبارات، ۸درصد از مجموع اعتبارات محرومیت زدایی 
استانداری ها برای اجرای طرح هادی اختصاص یافته 
که همه این ها می تواند باعث توسعه بیشتر این مناطق 

شود.
وی گفــت: اعتباراتــی که بــرای دهیاری ها منظور 
می شــود از محل تجمیع عوارض، عوارض گمرکی 
و ارزش افزوده اســت که با همــکاری خوب بنیاد 
مســکن و دهیاری ها این اعتبــارات در طرح هادی 

هزینه می شود.
نیکزاد افزود: در حال حاضر در ۴۰ نقطه کشور بحث 
محرومیت زدایــی از طریق طرح هــای هادی در حال 
اجراست و در مناطق آزاد نیز طبق تفاهمنامه هایی که با 
آنها منعقد شده طرح های هادی روستاهای زیر پوشش 

اجرا می شوند.

 بنیاد مسکن یک میلیون و ۶00 هزار واحد 
مسکن می سازد

همچنین رئیس بنیاد مســکن انقلاب اسلامی در ادامه 
سفر به اســتان از پروژه های طرح نهضت ملی مسکن 
شهر همدان، بازدید کرد و گفت: ساخت یک میلیون و 
۶۰۰ هزار واحد مســکونی در دولت سیزدهم از سوی 
بنیاد مســکن برنامه ریزی شده اســت و هم اینک به 

ساخت ۳۲۰ هزار واحد رسیده ایم. 
نیکزاد بیان کرد: بر اســاس قانون جهش تولید مسکن، 
دولت باید ســالانه یک میلیون مسکن بسازد که از این 
تعــداد ۲۰۰ هزار واحد روســتائی و ۸۰۰ هزار واحد 
شهری است.وی اظهار کرد: بنیاد مسکن تعهد دارد که 
سالانه ۲۰۰ هزار واحد روســتایی و ۲۰۰ هزار واحد 
شهری بسازد و هم اینک به ۳۲۰ هزار واحد رسیده ایم 
و تلاش داریم تا تعهدات سال نخست خود را تامین و 

وارد تعهدات سال دوم شویم.
نیکزاد تصریح کرد: در ســال نخست به دلیل 
مکان یابــی، تأمین زمین، طراحی و هماهنگی 
با سایر دستگاه ها روند پروژه ها به تأخیر افتاد 
اما در ســال دوم و سوم با شتاب بیشتری کار 
را ادامه می دهیم و تــلاش دادیم به تعهدات 

خود عمل کنیم.
رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی تاکید کرد: 
اســتان همدان حدود ۵ هزار واحد مسکونی 
روســتائی و ۳هزار واحد مســکونی شهری 
در حال ســاخت دارد که کیفیت اجرای این 
پروژه ها بســیار مطلوب است و از نظر زمان 
بنــدی تلاش داریم که بــا برنامه زمان بندی 

تدوین شده به سرانجام برسد. 
وی با اشاره به اینکه بانک های عامل همکاری 
خوبی برای واگذاری تسهیلات مسکن دارند، 
ادامــه داد: پرداخت تســهیلات ۲۰۰ میلیون 
تومانی برای ساخت مسکن نهائی و مشکلاتی 

که وجود داشت، برطرف شده است.
نیکزاد ادامه داد: در شــهرهای بــالای ۲۵ هزار نفر نیز 
روند خوبی در ساخت مسکن وجود دارد و مقداری از 
هزینه ساخت توسط تسهیلات بانکی و مقداری آورده 
متقاضیان است. وی افزود: تاکنون مردم همت کرده و 
آورده ها را واریز کرده اند و با کمک مردم، روند اجرائی 

از نظر سرعت و کیفیت، خوب است.
نیکزاد در رابطه با تأمین مصالح ســاخت مسکن، بیان 
کــرد: در زمینه تامین مصالح در کشــور، نگرانی هایی 
ایجاد شده بود اما شرکت های زیرنظر بنیاد مسکن، به 
صورت قوی وارد عمل شدند و مردم نباید برای تأمین 

مصالح مشکلی داشته باشند.
وی گفت: تصمیم داریم در ایام مختلف سال برنامه های 
افتتاح را با حضور مقامات ارشد کشور داشته باشیم و 
هم اینک اســتان ها در حال آمادگی برای افتتاح مسکن 
روستایی، شهری و اقشار کم درآمد در دهه فجر هستند.

نهاوند مرکز افتتاح مسکن روستائی کشور شد 

مدیرکل راه و شهرسازی در توضیح محل زمین های شناسائی شده برای نهضت ملی:

معتمدین شهرمانع  رانت زایی   شوند 
■  در شهرهایی که مشکل زمين ندارند زمين واگذار می کنيم

روز
ت 

داش
عقب نشینی ياد

 ۱- تصور بر این بود که انتخاب ۳ وزیر از 
همدان در دولت سیزدهم موجب توسعه منابع 
انسانی استان در ســطح ملی را فراهم آورد و 
شرایط بهتری برای توسعه سرمایه های اصلی 

استان یعنی نیروهای کارآمد...

2

رسیدگی به ساخت و ساز های غیر مجاز
 از مدیران آغاز شود

ماده 100 
هنوز در اما و اگر اجرا

کالابرگ الکترونیک در راه است

شیر مادر و نان پدر حلالتان

چِشـم یوز ، خَشـم اژدها را کُشت!
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 ساعت ورود:
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 ساعت خروج

شنیده

۱- کالا برگ در بودجه سال آینده منتفی می شود. گویا 
دولــت با اجرائی نکردن این مصوبه مجلس در انتظار 
بودجه نشســته تا یارانه نقدی را در قانون جایگزین 
کالا برگ کند. گفتنی است دلیل اجرائی نشدن کالا برگ 
نبود منابع و آماده نبودن زیرساخت ها اعلام شده است 
هر چند وزیر اقتصاد خبر داده که دولت مشــکلی در 

تأمین مالی جهت اجرای کالابرگ ندارد.
۲-  اســتارتاپ های ایرانــی فرصــت حضور در 
جام جهانی را از دســت دادنــد. گویا این اتفاق در 
شرایطی است که وزیر ارتباطات قطر در سال ۲۰۱۹ 
از اســتارتاپ های ایرانی برای حضــور در ایجاد 
زیرساخت های مورد نیاز جام جهانی ۲۰۲۲ دعوت 
کرده بود.گفتنی است برغم این دعوت شرایط کشور 
به نحوی پیش رفت که استارتاپ های ایرانی نه تنها 
فرصت جام جهانی را از دست دادند، بلکه در ۲ماه 

گذشته خسارت های سنگینی دیدند.
۳- فرسایش خاک در ایران از کشورهای دیگر پیشی 
گرفته اســت. گویا ۵۶ میلیارد دلار میزان خسارت 
ســالیانه فرســایش خاک در کشور اســت. گفتنی 
اســت خاک یک ماده با ارزش است و ساخت یک 

سانتی متر از آن حدودا ۷۰۰ سال طول می کشد. 
۴- تأمین برخــی داروها در بیمارســتان ها روزانه 
شده اســت. گویا وضعیت ذخایر داروئی در زمینه 
داروهای بیهوشــی در بیمارستان ها به نحوی است 
که هــر روز دارو را در حد نیــاز همان روز تأمین 
می کنند. گفتنی است در زمان کمبود سرم نیز برخی 
بیمارستان ها به سمت لغو عمل های جراحی حرکت 

کردند.
۵- نوســان قیمت زعفران در بازار بسیار زیاد شده 
اســت. گویا از نگاه برخی کارشناســان صادرات 
۲۰۰تن زعفران به قطر در آســتانه جام جهانی یکی 
از دلایــل افزایش قیمت زعفران در داخل کشــور 
است. گفتنی است  مسئولان این حوزه به رغم وجود 
ابهامات بســیار در زمینه این صادرات و بازگشت 
ارز حاصــل از آن، ارتباط بین این موضوع با قیمت 

داخلی زعفران را رد می کنند.

عقب نشینی 
 ۱- تصور بر این بــود که انتخاب ۳ وزیر از همدان در دولت 
سیزدهم موجب توسعه منابع انسانی استان در سطح ملی را فراهم 
آورد و شرایط بهتری برای توسعه سرمایه های اصلی استان یعنی 

نیروهای کارآمد در بخش دولتی باشد.
اما تاکنون چنین نشــده و گویی حوادث اخیر کشور هر ۳وزیر را 
درگیر خود کرده و آن ها وقتی برای پرداختن به مسئولیت اجتماعی 

خود در قبال استان همدان ندارند. 
۲- به کارگیری تعدادی از مدیران اســتان در وزارتخانه ها، نشان 
دهنده محدودیت های وزرا در انتصابات از یک زیست بوم است و 

باید وزرا تمامی کشور را در انتصابات در نظر داشته باشند.
اما همین حرکت بســیاری را امیدوار کرده بود که وزرا بتوانند در 
انتخاب های دیگر اعضای کابینه مؤثر عمل کرده و سهم استان را 

از مدیریت های ملی افزایش دهند.
۳- وزرای همدانــی تاکنون به گونه ای عمــل کرده اند که گوئی 
هماهنگی در زمینه حمایت از نیروهای اســتان برای ارتقاء ندارند 

و بین آن ها یا هم نیز فاصله هست.
در واقــع نبود اتحاد بین آن ها و در مواقعی رقابت منفی در برخی 
مسائل موجب نبود هماهنگی تاکنون در راستای صیانت از منافع 

استان و کمک به توسعه استان شده است.
۴- برخی از وزرای همدانی همچنان به دنبال نقش سیاســی خود 
در استان و ایجاد پیرو هستند و در این زمینه فعالیت هایی در استان 

همچون قبل از وزارت دارند.
اما واقعیت آن اســت که این  وزرا باید شرایط جدید و موقعیت 
بهتری که نسبت به گذشته برای کمک به توسعه استان به ویژه در 
توسعه منابع انسانی دارند را درک کرده و از نقش گذشته خود که 

مربوط به قبل از وزارت است، فاصله بگیرند.
۵- پذیرفتنی نیست که همدان در هیأت دولت ۳وزیر داشته باشد 
اما دغدغه بروز بحران های جدیــد همدان را رها نکند و نگرانی 
از بروز چنین وضعیتی همواره همــراه مردم همدان پس از بروز 

یک باره بحران آب باشد.
نقــش ۳وزیــر همدانی در ایجاد آرامش در اســتان بــا اقدامات 
حمایتــی و مطالبه از دولــت و وزرا برای رفــع این دغدغه ها و 
نگرانی ها،انکارناپذیر و ارزشمند و مطالبه مردم استان از آنها است.

۶- استان همدان نیازمند توسعه در تمام ابعاد است اما اکنون فضا 
برای توسعه منابع انسانی استان در سطح ملی مهیاتر است و وزرای 
همدانی می توانند نقش مورد انتظار برای حمایت از فرزندان استان 
و ارتقا آنها را در نظام اداری کشور ایفا کرده و به انتظار همدانی ها 

از انتخاب خود پاسخ شایسته دهند.
تغییر اســتاندار تهران و وزیر کار ۲فرصتی بود که وزرای همدانی 
می توانستند با معرفی و حمایت از نیروهای استان ۲جایگاه مدیریتی 

در سطح ملی را به نام استان ثبت کنند اما چنین نکردند.
۷- ســخنگوی دولت درباره زمــان معرفی وزیــر جدید راه و 
شهرســازی به مجلس گفته اســت؛ مجلس در تعطیلات هفتگی 
است و به محض آغاز به کار مجلس، وزیر جدید پیشنهاد می شود.

این فرصتی است تا وزرای همدانی بتوانند یکی از فرزندان شایسته 
استان را برای دستیابی به وزارت مهم و تأثیرگذار راه و شهرسازی 
حمایت کرده و با اختصاص این وزارت خانه به مدیری همدانی به 
حل مشکلات به ظاهر لاینحل همدان در این وزارتخانه از جمله 
طرح جامع شــهرها و مشــکلات زمین های مسکن ملی، مشکل 
گرانی مسکن در استان، راه های ارتباطی و راه آهن، به دست مدیران 

همدانی کمک اساسی کنند.

يادداشت روز

یاسر زارعی «

 یکی از مشــکلاتی که از چنــد دهه قبل 
مدیریت و برنامه ریزی شــهری را در همدان 
تحت الشعاع قرار داده است روند روز افزون 
ساخت و سازهای غیرمجاز مسکونی است که 
با وجود در نظر گرفتن مجازات هائی برای آن 
همچنان یک واقعیت ریشه دار تلقی می شود.

این موضوع در حالیســت کــه متولیان اصلی 
مجوز ساخت و ساز شهری در داخل این گود 
هستند و بساز بفروش های ساختمانی به شمار 

می روند.
بسیاری از مصوبات اجرا نشده ماده ۱۰۰ برای 
پلمپ و تخریب ســاختمان های شهر همدان 
پس از صادر شــدن حکم هنوز پابرجاست و 
ولی در مناطق کم برخوردار تبعیض آشــکار 

اســت و احــکام قابلیت اجرا 
شدن دارد.

از مشکلات اصلی در ساخت 
و ساز ســاختمان های همدان 
مسئولانی هســتند که باوجود 
نظارت  در  مســئولیت  داشتن 
و کنتــرل ســاختمان به طور 
محسوســی خــود از متخلفان 

ساختمانی به شمار می روند.
از طرفی مدیریت پیشــگیری 
و رفــع تخلفات شــهرداری 
نیــز دچار مشــکلات درون 
ســازمانی اســت و نیروهای 
این حــوزه نیــز از وضعیت 
معیشــتی، موانــع قانونی در 
برخورد بــا متخلفان و برخی 
ســفارش های پشــت پــرده 

گلایه مند هســتند که در این راســتا جلسه 
کمیســون خدمات شهری با حضور اعضای 
شورا و شهرداری به این موضوع پرداختند.

 لــزوم تقویــت ناحیه محــوری در 
پیشگیری از ساخت و سازهای غیرمجاز

رئیس کمیســیون خدمات شــهری شــورای 
اسلامی شــهر همدان بر لزوم کنترل و نظارت 
بر ســاخت و ســازهای غیر مجاز در شــهر 
همدان تأکید کرد و گفت: ناحیه محوری یکی 
از ظرفیــت های مهم در این حوزه اســت که 
می تواند مدیریت های پراکنده را ســامان دهد 
و بــا بلوک بندی مناطق می توان مشــکلات 
ســاخت و سازهای غیر مجاز را تا حد زیادی 

مرتفع کرد.
علی اکبر نظری با اشاره به اینکه دوربین های 

نظارتی نقش مهمی در کنترل و پیشــگیری از 
بروز تخلفات دارد، افزود: شــرکت های دانش 
بنیان از دیگر ظرفیت های مهم در این حوزه به 
شمار می رود که می توان با استفاده از پهپادها 
در کنترل ســاخت و ســازهای غیــر مجاز و 

مشکلات موجود بهره برد.
 مدیریت رفع تخلفات شهری نیازمند 

اصلاح ساختار بودجه ای
رئیس شورای اسلامی شهر همدان نیز در ادامه 
این نشســت گفت: اهمیت حوزه پیشــگیری 
و رفع تخلفات شــهری بســیار مهم است و 
برخورد قانونی، همــه جانبه و عادلانه در این 
حوزه بســیار حائز اهمیت است و نباید شاهد 
تبعیض بین شهروندان در اجرای قانون باشیم.

 با دستمال چرب نمی شود
 شیشه را پاک کرد

رئیــس کمیســیون فنی 
شــهرداری  عمرانــی 
اسلامی شهر همدان نیز با 
تأکید بر اینکه با دستمال 
چرب نمی شود شیشه را 
پاک کرد،گفت: در بحث 
از  متخلفان  بــا  برخورد 
قله باید شــروع کنیم تا 
به دامنه برسیم و معتقدم 
مدیر تحت هیچ شرایطی 
نباید تخلف کند چرا که 
علاج واقعه قبل از وقوع 
آن است و قانون نخست 
باید بــرای افراد صاحب 
نفوذ اجرا شــود و نباید 
مردم مناطق کم برخوردار 

قربانی این تبعیض شوند.
مهدی حیدری افزود: اینکه مدیر ارشد شهری 
تخلفات ساختمانی داشــته باشد و در ارسال 
این تخلفات به کمیسیون های مربوطه کوتاهی 
کند، تبعیض آشــکار اســت و عامل اصلی نا 

امیدی مردم همین موارد است.
حیدری ادامه داد: اگر روزی ســاختمانی غیر 
قانونی ساخته شود و خدایی نکرده سقف آن 
بر سر زنان و کودکان فرو بریزد و شاهد تلفات 
جانی در آن باشــیم، تلخی موضوع چندبرابر 

می شود و تبعات بیشتری به دنبال دارد.
وی در ادامــه بر لزوم آموزش شــهروندی در 
مباحث مختلف شــهری تأکیــد کرد و گفت: 
متأسفانه کلاس های آموزش شهروندی تعطیل 
شــده و بودجه آن صرف هزینه های دیگری 
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خبر

 فضــای فیزیکی دادســرای همدان بیش از 
۴۰ ســال است که بنا شــده و اکنون این فضا 
بسیار نامناســب و از نظر مکانی در خور شأن 
مراجعــه کنندگان، کارکنان و قضات دســتگاه 

قضائی نیست.
نماینــده مردم همدان در مجلــس در دیدار با 

رئیس کل دادگستری و دادستان استان همدان و 
در حاشیه بازدید از دادسرا، گفتوی اظهار کرد: 
این گونه فضای اندک اصلًا باورکردنی برای من 
نبود و باید چاره ای برای آن اندیشــیده شود تا 

دستگاه قضائی بهتر به مردم یاری رساند.
حمیدرضــا حاجی بابایی در ادامه به حق بودن 

گلایه مندی اعضای شــوراهای حل اختلاف 
مبنی بر پایین بودن دریافتی هایشان اشاره کرد و 
افزود: چندین و چند مرتبه مسئله حقوق اندک 
کارکنان شورای حل اختلاف در مجلس مطرح 

شده که به نتیجه نرسیده ایم.
حاجی بابایی تصریح کرد: امیدواریم با همکاری 
دســتگاه قضائی و دولت، راهکاری برای حل 
مشکل دریافتی های پایین اعضای شورای حل 
اختلاف ارائه شــود، هرچند کــه حقوق های 
کارکنان و قضات دستگاه قضائی هم متناسب با 

سختی کار و فعالیت های آنان نیست.

ب
آ

 به منظــور مدیریت برداشــت از آب های 
زیرزمینی، از ابتدای اجرای طرح هوشمندسازی 
چاه های آب تاکنون ۶ هزار و ۲۶۷ دستگاه انواع 
کنتور هوشــمند بر روی چاه های استان همدان 

نصب شده است. 
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان با اشاره 
به اینکه بیشــتر این کنتورها در دشت همدان - 
بهار نصب شده اســت، افزود: تا پایان سال، به 
منظور جلوگیری از برداشــت های غیر مجاز، 
تعداد قابل توجهی کنتور هوشمند بر روی چاه 

های آب استان نصب می شود.
محمــد ضروری اظهــار کرد: بر اســاس نوع 
مصارف چاه های مجاز، حــدود ۸۰ درصد از 
کنتورهای نصب شده در استان مربوط به بخش 

کشاورزی است.
وی با اعــلام اینکه نصب کنتور هوشــمند در 
چاه ها جــزو طرح های احیاء و تعادل بخشــی 
استفاده از آب های زیرزمینی همدان است، ادامه 
داد: اجــرای این طرح و توســعه نصب کنتور 
هوشمند در سطح استان همدان نیازمند همکاری 
و تعامل کشاورزان با شرکت آب منطقه ای است.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان بیان کرد: 
نصب کنتور هوشمند روی چاه های آب موجب 
کنترل و نظــارت بر میزان برداشــت آب های 
زیرزمینی اســتان شــده و از اضافه برداشــت 

آب های زیرزمینی به شدت جلوگیری می کند.
وی تصریح کرد: اساســی  ترین اهمیت کنتور 
هوشمند این است که کشاورزان دیگر بیشتر از 

پروانه بهره  برداری نمــی  توانند از چاه  ها آب 
برداشــت کنند. به گزارش ایرنا، ضروری تأکید 
کرد: اگر کشــاورزی بیش از میزان تعیین  شده 
آب از چاه برداشت کند برق به صورت خودکار 
قطع شده و امکان برداشت آب از چاه تا زمانی 
که کارشناسان آب منطقه ای و برق اقدام نکنند 

وجود ندارد.
وی با اشــاره به اینکه ۴۰ درصــد از منابع آبی 
اســتان به کنتور مجهز شده اســت، گفت: ۹۵ 
درصد از کنتورهای نصب شده هوشمند و پنج 

درصد حجمی-مکانیکی است.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای استان با اشاره 
به اینکه گروه های گشــت و بازرســی به طور 
شبانه روزی دشت های استان را بازرسی می کنند 
از مردم خواست با مشاهده هرگونه تخلف و در 
راستای جلوگیری از مصرف آب های زیرزمینی 
به صورت غیرمجاز، شرکت آب منطقه ای استان 

تماس بگیرند.

خبر

یک درصد دانشمندان مطرح جهان 
ایرانی هستند

 دانشــمندان کشورمان یک درصد از دانشمندان مطرح 
جهان را تشــکیل می دهند در حالیکه تا ســال ۸۳ چهار 
دانشمند مطرح جهانی داشتیم و هم اینک تعداد دانشمندان 

بین المللی یک  درصد جهان به ۸۴۰ نفر رسیده است.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری روز پنجشنبه در همایش 
پیشگامان رهایی و گردهمایی سراسری دانشجویان بسیجی 
اســتان در دانشگاه بوعلی ســینا همدان گفت: ۳۵ درصد 
تولیدات علمی کشور با مشــارکت بین المللی است این 
بدان معناســت که مراجع علمــی جهان مرجعیت علمی 

کشورمان را پذیرفته اند.
محمدعلی زلفی گل بیان کرد: برای نمونه شمار دانشجویان 
کشــور از ۱۷۰ هزار نفر در ابتدای انقلاب به سه میلیون و 

۲۰۰ هزار دانشجو در دهه چهارم انقلاب رسیده است.
زلفی گل گفت: بسیاری از اساتید ما کتاب هایی نوشتند که 
هم اینک در دانشــگاه های مطرح جهان در حال تدریس 
است یعنی نظریه های اندیشمندان این کشور مورد قبول 

مجامع علمی و بین المللی است.
وی ادامــه داد: در حالیکه زمانی حتــی یک پارک علم و 
فناوری در کشور نداشتیم هم اینک ۵۰ پارک علم و فناوری 
در کشور فعال اســت که تعداد زیادی از آنها هسته های 

فناور دارند.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری ادامه داد: زمانی هیچ دوره 
دکترا در کشــور دایر نبود اما امروز دوره های پســا دکترا 
داریم و ۴۰۰ مجله بین المللی چاپ می شــود و محققان 
دیگر کشورها در مجلات ما یافته هایشان را چاپ می کنند.
زلفی گل یادآوری کرد: در آغازین روزهای انقلاب دشمنان 
در صدد تبدیل وحدت، وفاق و همدلی ملت ایران به تفرقه 
بودنــد و در آن زمان موضوع خودی و غیرخودی مطرح 
شد که بنده عنوان کردم کسی که از پیشرفت ایران، شنیدن 
موفقیت ها خرسند و دوستدار ایران و ایرانی ها هستند در 

جمع خودی ها هستند.
وی ادامه داد: هر کســی که نتیجه رفتار، گفتار و کردارش 
دوام و یکپارچگی ایران باشــد بسیجی محسوب شده و 
بســیج شبکه ای از فضائل بوده که همه خوبی های در آن 
تجلی پیدا می کند. وزیر علوم، یکی از مشــکلات کنونی 
کشور را بیکاری دانست و گفت: ایجاد اشتغال برای افراد 
جویای کار باید به یک طرح ملی تبدیل شــده و با بسیج 
کردن همــه امکانات و بهره گیری از توان و ظرفیت های 
موجود برای خلق فرصت های جدید شغلی تلاش و امید 

را به جامعه به خصوص جوانان تزریق کرد.
همچنین اســتاندار گفت: امروز اگر ایران اســلامی مورد 
هجمه و حمله های ناجوانمردانه استکبار و ایادی او قرار 

گرفته به خاطر تفکر ناب و ارزشمند بسیجی است.
علیرضا قاسمی فرزاد تصریح کرد: دستاوردهای انقلاب و 
آنچه که مایه افتخار و مباهات در کشــور اســت در سایه 
تفکر بســیجی و پیروی از منویات مقام معظم رهبری به 

دست آمده است.
به گزارش ایرنا،قاســمی فرزاد، تفکر بسیجی را مایه قوت 
قلب ملت ایران و بســیج را پاره تن ملت ایران دانست و 
افزود: دشمن با دانائی و خردورزی حاکم در کشور مخالف 

است و نمی خواهد ما مسیر رشد و تعالی را طی کنیم.

می شود.
مدیریت  کارکنان  معیشــتی  وضعیت  به   
پیشــگیری و رفع تخلفات شهری رسیدگی 

شود
رئیس کمیسیون سرمایه گذاری شورای شهر همدان 
نیز در ادامه این جلســه خواســتار اصلاح و تغییر 
ساختار سازمانی و رســیدگی به وضعیت معیشتی 
نیروی انســانی در اداره مدیریت پیشگیری و رفع 

تخلفات شهری  شد.
حمید بادامی نجات بیان کرد: معتقدم این مدیریت 
باید به مناطق واگذار شــود و هر منطقه مسئولیت 
آن را عهده دار شــود و شهرداری ستاد کار نظارتی 
در جهت تسهیل امور و پیشــگیری از تخلفات را 

پیگیری کند.

وی تصریح کرد: نیروی انســانی بــه لحاظ مالی و 
معیشتی باید تقویت شود چرا که در غیر این صورت 
نمی تواند به درســتی به وظایف خود بپردازد کند 
و همین موضــوع می تواند بســتر تخلف در این 

مدیریت را افزایش دهد.
 ضرورت توجه به ناحیه محوری 

و همیاران محلات 
شــهردار همدان نیــز در این جلســه گفت: حوزه 
املاک به لحاظ شرایط اقتصادی شهر همدان مورد 
علاقه شــهروندان اســت و همین امر سبب بروز 
معضل ساخت و ســازهای غیرمجاز شده است که 
معتقــدم باید از ظرفیت های نظیــر ناحیه محوری، 
همیــاران محلات و ســایر ظرفیت های موجود در 
جهــت کاهش این معضل شــهری گام های جدی 

و اثرگذاری برداریم. ســید مســعود حسینی بیان 
کرد: حوزه کنترل و نظارت در شــهرداری به دلیل 
حساســیت های موجود نیازمند حضور نیروهای 
سالم و متعهد اســت که باید ساماندهی نیروها در 
این حوزه در اولویت قرار گیرد تا شــاهد اجرای 
صحیح قانون و به تبع آن افزایش رضایتمندی مردم 

از این مجموعه باشیم.
 تخلفات شهری 

توسط افراد صاحب نفوذ انجام می شود
همچنین معاون خدمات شــهری شهرداری با اشاره 
به اینکه عمده تخلفات شهری توسط افراد صاحب 
نفوذ انجام می شود، افزود: مدیریت پیشگیری و رفع 
تخلفات شهری و اجرائیات خط مقدم شهرداری در 
مواجه با مردم هســتند که متأسفانه در برخی موارد 

شــاهد ســفارش و اعمال نظر برخی افراد صاحب 
نفوذ هستیم که موجب می شود توان کار از مدیریت 

شهری گرفته شود.
حامــد جلیلوند افزود: ناحیــه محوری در حوزه 
پیشگیری از تخلفات بســیار حائز اهمیت است 
کــه این موضوع در اکثر کلانشــهرهای کشــور 
اتفــاق افتاده اســت و می توان بــا دقت نظر و 
تمرکــز بیشــتر از بروز حــوادث ایــن چنینی 

کرد. جلوگیری 
معــاون شــهردار همدان بیــان کــرد: در موضوع 
پیشــگیری از تخلفات و ســاخت و سازهای غیر 
مجاز نیازمند حمایت جدی دســتگاه قضا هستیم و 
در این بین ضوابــط قانونی موجود نیازمند اصلاح 

و بازنگری است.

رسیدگی به ساخت و ساز های غیر مجاز از مدیران آغاز شود

ماده 100 هنوز در اما و اگر اجرا

 در ســفر رئیس جمهوری به استان، اعتباری 
بالغ بر ۱۸۵ میلیارد تومان برای حوزه دانش بنیان 

در نظر گرفته شده است.
با توجــه به برنامه دولت در رابطه با فراهم کردن 
فضای رشد زیرمجموعه های دانش بنیان،از شرکت 

های فعال در این حوزه حمایت می شود.
استاندار در آئین سکوی پرتاب الوند که با هدف 
شناسایی تیم ها و سرمایه گذاری بر استارتاپ های 
همدان برگزار شد، گفت: این جلسات و برنامه ها 
از جمله اقداماتی اســت که دشــمن را به هراس 
می اندازد زیرا آن ها نمی خواهند که ما در مســیر 

رشد و توسعه باشیم.
علیرضا قاسمی فرزاد بیان کرد: کشور، در سال های 

اخیر به ویژه امسال بر مبحث تولید، دانش بنیان و 
اشتغال آفرین در مدار رشد و توسعه در حوزه های 

مختلف قرار گرفته است.
قاسمی فرزاد تصریح کرد: مجموعه ستاد اجرائی 
فرمان حضرت امام خمینی )ره( و بنیاد برکت که 
وابســته به این ستاد است در عرصه های مختلف 

تولید و اقتصاد پیشگام شده است.
اســتاندار با اشاره به اینکه نباید از مسیر پیشرفت 
اقتصادی در نظر گرفته شده عقب بمانیم، گفت: 
وجود نیروهای خلاق، تحصیل کرده و استعدادهای 
درخشان، فضایی فراهم کرده تا کشور و به دنبال 

آن استان، در مدار رشد و پیشرفت قرار گیرد.
به گزاش مهر، قاسمی فرزاد افزود:در استان، ستاد 

اقتصاد دانش بنیان راه اندازی کرده ایم که دارای ۷ 
کمیته تخصصی اســت و همه دانشگاه ها نیز ذیل 

این ستاد فعالیت دارند.
وی بــا اشــاره به اینکــه پارک علــم و فناوری 
اســتان، همــه توان خــود را بــرای حمایت از 
مجموعه های دانش بنیان به کار گرفته است، گفت: 
دولت ســیزدهم، صندوق حمایت و توســعه ی 
مجموعه های دانش بنیان را در سطح کشور فعال 

کرده است.
استاندار اضافه کرد: زمینه های تولید در حوزه های 
مختلف اقتصاد یعنی کشاورزی، صنعت و معدن 
و گردشگری با شیوه های نوین تقویت و توسعه 

خواهد یافت.

۱85میلیارد به حوزه دانش بنیان 
اختصاص یافت

فضای فيزیکی دادسرای همدان 
اصلاح شود

 ۶ هزار دستگاه کنتور بر روی 
چاه های کشاورزی نصب شد

جذب ۱۰۰۰ نخبه به دستگاه های 
اجرائی در دستورکار است

 رئیس جمهوری در حوزه عملی به دستگاه های 
اجرائی دستور جذب ۱۰۰۰ نفر از نخبگان را داد که 

در حال پیگیری است. 
رئیس بنیاد نخبگان اســتان همــدان گفت: بیش از 
۱۰۰ شــرکت دانش بنیان در این استان فعالیت دارد 
که در توســعه اســتان نقش مهمی را ایفا می کنند.

موسی اعظمی اظهار کرد: رئیس جمهوی بر استفاده 
از ظرفیت هــای نخبــگان در حوزه های مختلف و 
پرداخت تسهیلات و خدمات به این قشر تأکید ویژه 
داشت. اعظمی ادامه داد: طبق دستور العمل ابلاغی 
از ســوی وزارت کشور به استانداری ها، باید از این 

ظرفیت استفاده شود.

اگر روزی ساختمانی غیر 
قانونی ساخته شود و 

خدایی نکرده سقف آن 
بر سر زنان و کودکان 

فرو بریزد و شاهد تلفات 
جانی در آن باشیم، تلخی 
موضوع چندبرابر می شود 
و تبعات بیشتری به دنبال 

دارد



C M Y K

 ویراستاری

 ساعت ورود:

 ساعت خروج

 نظارت مسئول صفحه

 ساعت ورود:

 ساعت خروج

 ویراستار پرینت/عکاس

 ساعت ورود:

 ساعت خروج

 صفحه آرایی

 ساعت ورود: ۱۴:۱۵

 ساعت خروج: ۱۴:۳۵

 نظارت مدیر تحریریه

 ساعت ورود:

 ساعت خروج

گزارش یکی از به یاد ماندنی ترین بازی های تاریخ تیم 
ملی در ذیل از ذهنتان می گذرد:

ایران ۲ .......................................................  ولز صفر
ورزشگاه: احمد بن علی الریان

داور: ماریو اسکوبار
گل: روزبه چشمی )دقیقه ۹+۹۰( و رامین رضاییان 

)دقیقه ۱۱+۹۰( برای ایران
کارت زرد

ایران: رامین رضاییان،  علیرضا جهانبخش
ولز: جو رودون

کارت قرمز
ولز: وین هنسی

ترکیب ایران: ســید حسین حسینی، احسان حاج صفی 
)دقیقه ۷۷ - مهدی ترابی(، مجید حسینی، میلاد محمدی، 
ســعید عزت اللهی، احمد نوراللهی )دقیقه ۷۸ - روزبه 
چشمی(، رامین رضاییان، مرتضی پورعلی گنجی، مهدی 
طارمی، علی قلی زاده )دقیقه ۷۷ - علیرضا جهانبخش( و 

سردار آزمون )دقیقه ۶۸ - کریم انصاری فرد(
ترکیب ولز: وین هنسی، نکو ویلیامز، بن دیویس، کریس 
مفام، جو رودون، هری ویلســون )دقیقــه ۵۷ - دنیل 
جمیز(، آرون رمزی )دقیقه ۸۷ - دنی وارد(، گرت بیل، 
کیفر مور، رابرتس )دقیقه ۵۷ - برنان جانسون( و آمپادو 

)دقیقه ۷۸ - جو آلن(
بــازی در دقایق ابتدایــی، در اختیار تیــم ملی بود و 
ملی پوشــان با در اختیار داشــتن توپ ســعی داشتند 
موقعیت ســازی کنند اما اولین فرصت بازی توسط تیم 
ملی ولز ایجاد شد. در دقیقه ۲ بازی، ضربه نکو ویلیامز 

از پشت محوطه جریمه با اختلاف به اوت رفت.
تیم ملی در ادامه کار بیشــتر توپ و میدان را در اختیار 
داشت و در تلاش بود تا با ایجاد موقعیت، دروازه یاران 
بیــل را تهدید کند. در دقیقه ۷ مســابقه، ضربه کم جان 
ســردار آزمون در پشــت محوطه جریمه ولز، توسط 

هنسی مهار شد.
در دقیقه ۱۲ مسابقه، رابرتس با حضور در سمت راست 
محوطه جریمه ایران، ســانتری به روی دروازه حریف 
کرد اما ضربه سر کیفر مور توسط سید حسین حسینی 

مهار شد.
در دقیقه ۱۵ مسابقه، ســردار آزمون روی نفوذ خود به 
محوطه جریمــه ولز، علی  قلی زاده را صاحب موقعیت 
کرد اما او در موقعیت آفســاید قرار داشــت و گل او 

آفساید اعلام شد.
رامیــن رضاییان در دقیقه ۲۳ این دیدار روی یک ضربه 
کاشته، توپ را به محوطه جریمه ولز فرستاد ولی ضربه 

سر آزمون راه به جایی نبرد.
هری ویلســون در دقیقه ۴۱ بــازی، روی نفوذ خود به 
دروازه ایران، فرصت داشت تا دروازه تیم ملی را تهدید 

کند اما شوت او را مدافع ایران به کرنر فرستاد.
در دقایق پایانی نیمه اول بازی، سانتر سعید عزت اللهی، 
باعث شد تا سردار آزمون در محوطه جریمه ولز صاحب 
موقعیت شود اما این بازیکن در شرایط نامناسبی توپ 
را در اختیــار گرفت و به همین دلیل این فرصت برای 

ایران از دست رفت.
با آغاز نیمه دوم مسابقه، توپ و میدان بیشتر در اختیار 
شاگردان کارلوس کی روش بود اما تیم ملی در اوایل کار 

نتوانست موقعیت خاصی را خلق کند.
دقیقه ۵۱ مســابقه، دقیقه حملات متعدد تیم ملی بود. 
در ابتدای کار، سردار آزمون روی نفوذ خود به محوطه 
جریمه ولز، می توانســت دروازه حریف را باز کند اما 
ضربــه او به تیــر دروازه برخورد کــرد. در ادامه علی 
قلی زاده توپ را در اختیار گرفت و از پشــت محوطه 
جریمه شوتی روانه دروازه حریف کرد که آن توپ هم 
به تیر دروازه خورد و دروازه بان ولز در نهایت موفق شد 

توپ را در اختیار بگیرد.
ایران در ادامه کار شکل هجومی خود را مقابل ولز حفظ 
کرد اما فرصت های تیم ملی تا اواسط نیمه دوم نتواست 

راه به جایی ببرد.
در دقیقه ۷۳ مسابقه، تیم ملی روی شوت پشت محوطه 
جریمه ســعید عزت اللهی می توانست دروازه ولز را باز 
کند اما شوت این بازیکن به دست دروازه بان ولز خورد 
و به کرنر رفت. تیم ملی تا دقایق پایانی نیمه دوم بازی، 
فرصت های زیادی برای گشودن دروازه ولز داشت ولی 
فرصت های تیم ملی راهی به دروازه هنســی نداشت تا 

بازی با تساوی بدون گل پیش برود.
در دقیقه ۸۴ مسابقه، بن دیویس طی یک موقعیت، شوتی 
از پشت محوطه جریمه ایران روانه دروازه حریف کرد 

که این ضربه با واکنش سید حسین حسینی همراه شد.
دقیقه ۸۵، در حالی کــه مهدی طارمی با دروازه بان ولز 
تک به تک شده بود با خطای او متوقف شد. ابتدا داور 
به هنسی کارت زرد داد اما بعد از بررسی VAR تصمیم 

خود را تغییر داد و دروازه بان ولز را اخراج کرد.
مهدی ترابی در دقیقه ۸۸ این بازی، فرصت خوبی برای 

تیم ملی خلق کرد اما ضربه شوت این بازیکن با اختلافی 
کم از پشت محوطه جریمه ولز به بیرون رفت.

گل: در دقایــق پایانی نیمه دوم بــازی )۹+۹۰(، روزبه 
چشمی، از پشت محوطه جریمه ولز، روی یک شوت 

دیدنی موفق شد گل اول بازی را به ثمر برساند.
گل: این پایان کار نبود و ایران بازهم در وقت اضافه نیمه 
دوم )۱۱+۹۰( موفق شد گل دوم بازی را به ثمر برساند. 
رامین رضاییان روی پاس طارمی موفق شد در مصاف 
تک به تک با دروازه بان گل دوم بازی را به ثمر برساند و 
در نهایت تیم ملی ایران موفق شد به اولین پیروزی خود 

در رقابت های جام جهانی ۲۰۲۲ قطر برسد.
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نتیجه همدلی مان را گرفتیم
 مدافــع گلزن تیــم ملی فوتبال ایــران درباره 
پیروزی تیم ملی برابر ولــز گفت: این نتیجه به 

دلیل همبستگی و همدلی تیم بود.
روزبه چشمی بهترین بازیکن دیدار ایران و ولز 
که توانست نخستین گل ایران را وارد دروازه ولز 

کند در واکنش به ســوال خبرنگار عرب زبان مبنی 
بر اینکه ایران شایسته برد بود و بین دو بازی با انگلیس 
و ولــز، ایران تغییرات خوبی داشــت و اینکه عامل این 

تغییــرات چه بود؟ گفت: اول به هم تیمی ها تبریک می گویم. فکر می کنم در بازی اول 
یکسری فشــارهای زیادی روی تیم و بازیکنان بود و نتوانستیم نتیجه لازم را بگیریم 
وگرنــه آن نتیجه رخ نمی داد. با صحبت هــای کادرفنی از نظر ذهنی آماده بازی با ولز 
شــدیم و موقعیت زیادی داشتیم و خدا را شــکر نتیجه لازم را گرفتیم. این نتیجه به 
دلیل همبستگی و همدلی تیم بود. چشمی در واکنش به سوالی مبنی بر اینکه بیشترین 
فشــارها در این مدت زمان روی او بود و بعد از بازی با انگلیس هم افزایش یافت اما 
توانست یکی از بهترین لحظات زندگی خود را ثبت کند، گفت: اگر فشار فوتبالی باشد 
آدم درک می کند اما اگر به ناحق باشد یک مقدار بی معرفتی است. این مدت یکسری 
اتفاق ها برای من رخ داد و عجولانه قضاوت شدم و فشارها غیر فوتبالی بود. هم تیمی ها 
و خانواده ام روحیه و انرژی خاصی به همدیگر دادیم و خدا را شــکر می کنم که مزد 

زحمات و همدلی بازیکنان را گرفتیم. خدا را شاکرم و لطف خدا بود.

اگر صعود کنیم، به یک چهارم هم می رویم

 دروازه بان مصدوم تیــم ملی برای بازی با آمریکا 
ابراز آمادگی کرد.

علیرضا بیرانوند، دروازه بان مصدوم تیم ملی ایران 
پــس از برتری دو بر صفر ایران برابر ولز گفت: 
بردیم و بازی خوبی بود. خوشــحال هســتم و 
حس خوبی داریم. همه مردم ایران با این پیروزی 

خوشحالی کردند و آمده بودیم به ولز نبازیم. حق ما 
برد بود و بازیکنان به مساوی راضی نبودند.

او ادامه داد: توپ های مان اگر به گل تبدیل می شدند، زودتر به گل 
می رسیدیم و خوشحالم که توانستیم ولز را شکست دهیم.

بیرانوند درباره ایستادن در درون دروازه تیم ملی در بازی بعد عنوان کرد: شرایط خیلی 
خوبی دارم و روز به روز بهتر می شوم. من دو نقطه از دماغم شکسته اما امروز ورمش 
خوابیده اســت و می خواهم ریکاوری کنم و از فردا در تمرین گروهی حاضر می شوم. 

امیدوارم بازی بعد با صلاحدید کادر فنی در اختیار تیم باشم.
وی درباره شانس صعود ایران از گروهش گفت: به هر حال بازی بعدی با آمریکا مهم 
اســت و چون ولز را بردیم، شــانس زیادی برای صعود داریم. من مطمئن هستم اگر 

صعود کنیم، به یک چهارم هم می رویم.

گرت بیل: له شدیم!
 ســتاره تیم ملی ولز عنوان کــرد که این تیم 
احساس خیلی بدی بعد از بازی با ایران دارد و 

شرایط صعود حالا سخت شد.
گرت بیل بعد از شکســت تیمــش برابر ایران 
گفت: ما له شــدیم، هیچ کلمه بهتری برای گفتن 

شــرایطمان بعد از این دیدار نیست. باید ریکاوری 
کنیم و تلاش کنیم که دوباره برگردیم. 

وی اضافه کرد: مطمئناً الان کسب جواز صعود به دور بعد دشوار خواهد بود و به بازی 
دیگر گروه بستگی دارد. ایران تیم خیلی خوبی بود و ما را اذیت کرد.

ســتاره تیم ملی ولز درباره صحنه کارت قرمز گفت: من صحنه کارت قرمز را ندیدم، 
بنابراین نمی دانم این تصمیم عادلانه بود یا نه اما بازی را کاملًا تغییر داد.

فعل خواستن را صرف کردیم
 ســعید عزت اللهی می گوید بازیکنان دیروز فعل 

خواستن را صرف کردند.
هافبــک تیم ملی بعد از پیــروزی برابر ولز مقابل 
خبرنگاران گفت: اول جا دارد تشــکر کنم از شما 
دوستان و مردمی که کنار ما بودید. دست تک تک 

را می بوســم. این برد را به مردمی که در استادیوم 
بودند و شما تقدیم می کنم، زحمت می کشید و در این 

گرما به قطر آمده اید.
وی در ادامه گفت: هر موقع تمام مردم کنار هم بودیم به دنیا نشــان دادیم غیرت تیم 
ملی چگونه اســت. بازی قبل یک اتفاق بود و خدا را شکر به ایرانی ها احساس غرور 
دادیم و مطمئنا ایرانی ها به این نتیجه افتخار می کنند. ما اینجا هستیم با تمام وجود برای 

ایران و مردم تلاش کنیم.
عزت اللهی در پایان گفت: با این زمان کم باید از لحاظ ذهنی ریکاوری می کردیم و خدا 

را شکر همه بچه ها هم قسم شدیم و نشان دادیم که فعل خواستن را صرف کردیم.

یوزها هجومی تر از همیشه
 تیــم ملی ایران هجومی تــر از حریف اروپایی خود 

عمــل کرد.تیم ملی ایــران در دومین دیدار خود در 
جام  جهانی ۲۰۲۲ توانست با نتیجه دو بر صفر ولز 
را شکســت دهد تا با سه امتیاز در رده دوم گروه 
B قرار بگیرد. روزبه چشمی و رامین رضاییان در 
دقایق تلف شده نیمه دوم موفق به به ثمر رساندن 

گل های ایران شــدند. وین هنسی، دروازه بان ولز در 
دقیقه ۸۵ از زمین مسابقه اخراج شد.

آمار این دیدار را در زیر می خوانید:
■ درصد مالکیت توپ

.............................................................................................................  ولز ۶۲ ایران ۳۸ 
■ تعداد شوت

.............................................................................................................  ولز ۱۰ ایران ۲۱ 
■ تعداد شوت در چارچوب

.................................................................................................................  ولز ۳ ایران ۶ 
■ تعداد کرنر

ایران ۷...................................................................................................................  ولز ۲
■ تعداد پاس

ایران ۲۹۸ .........................................................................................................  ولز ۵۰۲
■ واکنش دروازه بان

.................................................................................................................  ولز ۴ ایران ۳ 
■ تعداد تکل

.............................................................................................................  ولز ۱۰ ایران ۲۰ 
■ کارت زرد

..............................................................................................................  ولز یک ایران ۲ 
■ کارت قرمز

.........................................................................................................  ولز یک ایران صفر 

کی روش: 

غــرور و اعتبــارمان را پس گرفتيم
 ســرمربی تیم ملــی فوتبال ایــران بعد از 
پیــروزی برابر ولــز با تمجید از شــاگردانش 
گفت که خوب بازی کردیم و توانستیم غرور 
و اعتبارمــان را برگردانیم و کرامت خودمان را 
به دســت بیاوریم. او این برد را تقدیم مردم 

ایران کرد.
کارلــوس کــی روش، ســرمربی 

تیــم ملی فوتبال ایــران بعد از 
پیــروزی دو بر صفــر ایران 
برابر ولز در دومین دیدارش 
در جــام جهانــی قطر در 
نشســت خبری حاضر شد 

بود.  پاسخگوی خبرنگاران  و 
کــی روش در واکنش بــه اینکه 

فکر می کند تیمش بتواند به مرحله 
حذفی مسابقات صعود کند آن هم با 

توجه به اینکه مقابــل تیم قوی مانند 
آمریکا بــازی دارد؟ گفــت: ما بازی 
خیلی خوبی را داشــتیم. همه نشــان 
دادند که از شخصیت بالایی برخوردار 
هســتند و این ویژگی تیم ما هست. 
یک حس همبستگی و وحدت در تیم 
ما قابل مشــاهده بود و همانطور که 
باید، ظاهر شــدیم. به ریشه خودمان 
برگشــتیم. بعد از بازی اول لازم بود 

به ریشه خودمان برگردیم.
وی ادامه داد: می بایســت همه آن 
روز را از ذهــن خودمــان بیرون 

می کردیم و روی فوتبال تمرکز می کردیم. نکته 
دیگر این که باید روی احساسات 
بد بــازی قبل غلبه می کردیم. به 
بازیکنانم گفتم که فوتبال دارای 
لحظــات مختلف اســت و فقط 
برد و باخت نیســت. گاهی 
اســت  ممکــن 

کرامت شــما  و  ببازیــد 
زیر ســوال برود امــا طبیعتا 
در اولیــن بــازی غرورمان 
الان  و  شــد  خدشــه دار 
فرصتی بود که غرورمان را 
برگردانیم و کرامت خودمان 
را به دســت بیاوریم و بتوانیم 
یک نتیجــه خوب را به دســت 
بیاوریم و مرهمی بر زخم خودمان 
بگذریم و اعتبارمان را پس بگیریم 
و فوتبالی که در درون روح و ذهن 

ما است، به نمایش بگذاریم.
وی ادامه داد: این کار ساده ای نبود. 
به نظرم خوب بازی کردیم و شایسته 
ایــن برد بودیم. اگر چــه ولز هم تیم 
دردسر ســازی بود و مســتقیم بازی 
سریعی  بازیکنان  می کرد. 
داشتند و احتیاج به تمرکز 

بســیار زیادی بود. سعی کردیم بازی را کنترل 
کنیــم و فرصت هایی را ایجــاد کردیم. قاعدتا 
باید گل های زیــادی را ثبت می کردیم. زودتر 
نتوانستیم گل بزنیم. مهم این بود که دست آخر 
توانستیم مسیر مناســب را ادامه دهیم. طبیعتا 
این یک برد اســت و ســه امتیاز گرفتیم و به 
معنی اتمام کار نیست. هنوز همه شانس صعود 
در بــازی آخر را دارند. باید صبر کنیم و ببینیم 
دست آخر چه اتفاقی می افتد. همواره این 

گل ها را به یاد داریم.
کی روش در واکنش به اینکه بعد از بازی با 
انگلیس از او سوال شد که آیا دوران مربیگری 
کی روش به پایان رســیده یــا خیر؟ اما تیمش 
دیــروز به پیروزی رســید و دو گل زد گفت: 
گاهی اوقات نتایج خیلی خوب در آخر فوتبال 
در پایان به دســت می آید. فکر می کنم نتیجه 
مناسبی گرفتیم و شایسته برد بودیم. تفاوتی که 
بین دو تیم وجود داشــت و بهتر از تیم مقابل 
هم بازی کردیم، ما را به این نتیجه رساند. اگر 
گل های بیشــتری می زدیم، این آیینه ای برای 

تفاوت های بین دو تیم می بود.
 بایــد بگویم ولــز تیم خوبی بــود و مربی و 
بازیکنان خوبی داشــت و اطمینان دارم روز ما 
بود و شاید فردا روز ولز باشد. آنچه مهم است، 
درباره بازیکنان صحبــت می کنیم. من کلامی 
ندارم کــه به بازیکنان خــودم تبریک بگویم. 
امروز علاقه مندم کــه مراتب احترام خودم را 

به بازیکنان ولز ابراز کنم.

راب پیج: 

ایــران از آمریکا بهتـر است
 سرمربی تیم ملی ولز پس از شکست برابر 
ایران در نشســت خبری گفت: ایران استحقاق 
پیروزی را داشــت و تغییرات و جابجایی های 

این تیم نسبت به بازی قبل،  جواب داد.
راب پیج در واکنش به اینکه آیا ایران شایسته 

پیــروزی بــود گفت: حتما اســتحقاق 
پیروزی را داشــتند و تغییرات و 

جابجایی های آن ها جواب داد.
او در واکنــش بــه اینکه آیا 
تیمش بــه خاطر هوای گرم 
در نیمــه دوم بــه مشــکل 
خورد؟ گفت: نه! در نیمه اول 

هم مشکل داشتیم.
ســرمربی ولز درباره اینکه چرا 

شاگردانش به ویژه بیل و رمزی 
خــوب عمــل نکردنــد؟ گفت: 

نمی خواهم بگویم کــه این دو نفر 
مقصر بودند. من خیلی ناامید شــدم. 
ما خیلی موفقیت داشــتیم که به جام 
توانایی های  از  امــروز  جهانی آمدیم. 
خودمان کمتر ظاهر شدیم. وقتی اینطور 

ظاهر شوید، مجازات می شوید.
پیج دربــاره اینکه تیمش در مقابل ایران 
یک روز بد داشــت و درباره نقاط قوت 
و ضعف ایران گفت: همیشه می خواهیم 
به پیروزی برســیم. بازی را نبردیم. ما 

دوباره خودمــان را برای بازی بعد 
آماده می کنیم.

ســرمربی تیم ملــی ولز دربــاره اینکه چطور 
تیمش را می توانــد برای بازی با انگلیس آماده 
کند؟ گفــت: هنوز یک بــازی دیگر 
داریم کــه پر از اتفاقات اســت و 
اســتفاده  فرصــت خودمان  از 
که  داریم  هوادارانی  می کنیم. 
اینجا هستند و ما را تشویق 
می کنند. کار دیروز خوب 
نبود و مجازات شدیم و 
برای بازی بعد خودمان 

را آماده می کنیم.
ســرمربی تیم ملی ولز 
در واکنــش بــه اینکه 
ایــران بهتــر اســت یا 
آمریکا؟ گفت: من تحت 
تاثیر بازی ایران قرار گرفتم. 
ایــران رو بــه جلــو رفت و 
بازی  آمریکا هم خیلی خوب 
ایران  می کنم  فکــر  و  می کند 
یک مقدار جلوتر و بهتر باشد.

او در واکنــش بــه اینکه آیا 
در چهار روز باقــی مانده تا 
می تواند  انگلیــس  بــا  بازی 
تغییــرات لازم را ایجاد کند؟ 
اظهــار کرد: بایــد متوجه این 
داریم  بازیکنانی  باشیم.  موضوع 
بازی  خود  باشگاه های  در  که 

نمی کنند.

شیر مادر و نان پدر حلالتان

چِشـم یوز، خَشـم اژدها را کُشت!

حامد صیفی «

 تیم ملی دیروز غرور را به سرفصل واژه های زندگی تمام ایرانی ها برگرداند. با بازیکنانی پر از جسارت و ذهن هایی جاه طلبانه و در تعقیب رویاهایی به غایت بی نهایت. تیمی برای زندگیِ 
چند روزه توام با کامیابی در گروهی که می تواند اولین بار ما را به دور بعد پرت کند. این تیم دیروز ثابت کرد که اگر سربازانش هزار بار زمین بخورند، هزار و یک بار برخواسته و جنگ را از 

سر می گیرند. با همین نفرات از امروز تا سه شنبه شب حَظّ وافر می بریم از روزگار.

بردهای ایران 
در ادوار مختلف 

جام جهانی



C M Y K

غزل اسلامی «

 در روش ســوم اجرای طرح 
نهضت ملی مسکن، در شهرهایی 
که مشــکل تأمین زمیــن وجود 
ندارد، زمین ها را به متقاضیان در 
گروه هــای ۲ تا ۴ نفره به صورت 
۲ ساله اجاره می دهیم تا با سلیقه 
خود خانه بسازند که در صورت 
ساخت، ۹۷ سال دیگر اجاره آن را 

تمدید می کنیم.
مدیرکل راه و شهرســازی استان 
همدان در گفت وگو با همدان پیام 
بین کارشناســان اختلاف  گفت: 
نظرهایی وجــود دارد که دولت 
در تأمین زمین و ساخت مسکن 
به چه صورت دخالت کند اما اگر 
عملکرد دولت های اروپایی را در 
این بخــش مطالعه کنیم، می بینیم 
که اغلب آنهــا از طریق پرداخت 
تســهیلات تا ۵۲ درصد از قیمت 
مســکن را به متقاضیان پرداخت 
دیگــری  دخالــت  و  می کننــد 
ایران  نمی کنند. درصورتی که در 
ســهم دولت در این بخش بیشتر 
از ۴درصد نبوده و در مسکن مهر 
تــا ۹ درصد هــم افزایش یافت، 
که درســت یا غلط بــودن آن را 

کارشناسان باید تحلیل کنند.
ایوب اســدالهی با اعــلام اینکه 
در حــال حاضر برای ســاخت 
زمین هایی که شناســایی می کنیم 
۳ روش پیش بینی شــده اســت، 
اول  روش  در  داد:  توضیــح 
پیمانکار یا کارگزار تعیین می کنیم 
و زمین هــا را برای ســاخت در 
قیمت  و  قرارمی دهیم  آنها  اختیار 
را هم مشخص کرده  تمام شــده 
و بعــد از پایــان کار آنهــا را به 
متقاضیان واگذار می کنیم. در این 
روش پیمانکاران و کارگزاران هم 

مبلغی سود می برند.
وی در توضیح روش دیگر گفت: 
دولت با تســهیلات ۳۵۰ میلیون 
تومانی یکســری از عملیات ها را 
بر روی ساختمان ها انجام می دهد 
و باقی آن را به متقاضیان واگذار 
می کند که با پول و سلیقه خودش 

کار ساختمان را به پایان برساند.
مدیرکل راه و شهرســازی استان 
دربــاره روش بعــدی هم گفت: 
در ایــن روش زمین ها را به افراد 
متقاضی در قالب گروه های ۲ تا ۴ نفره به مدت ۲ ســال اجاره 
می دهیم که در این مدت فرصت دارند ساختمان را بسازند و در 
صورت ساخت اجاره آن را برای ۹۷ سال دیگر تمدید می کنیم 

اما اگر آن را نسازند از آنها پس می گیریم.

وی ادامه داد: روش سوم مخصوص شهرهایی است که مشکل 
زمین ندارند. اما در شهرهایی که مشکل تأمین زمین وجود دارد 
هم می توان گروه های بیشتری تعیین کرد و هر قطعه را به افراد 
بیشتر برای ســاخت اجاره داد که هنوز برنامه ای در این مورد 
وجود ندارد اما اگر در شــهری مانند همدان هم زمین به میزان 
کافی تأمین کنیــم، می توانیم همان طور که برخی ها پیشــنهاد 
داده اند هر قطعه زمین را به گروه های ۹-۸ نفره برای ســاخت 

اجاره بدهیم.
اسدالهی گفت: از ســوی رئیس جمهوری هزار میلیارد تومان 
بــرای تأمیــن زمین طرح نهضــت ملی مســکن در همدان 
اختصاص یافت اما هنوز ابلاغ نشــده کــه امیدواریم هرچه 

زودتر این اتفاق بیفتد.
وی افزود: بعد از اینکه زمین های ۶۸۰ هکتاری از دســتور کار 
خارج شــد کارگروهی متشکل از یکسری افراد شناخته شده و 
معتمد مردم و دولت تشکیل شــد تا زمین هایی را شناسایی و 
برای آن رایزنی کرده و جلســاتی با مالــکان برگزار کنند و تا 
امــروز بالغ بر هزار و ۳۰۰ هکتار زمین شناســایی کرده اند که 
بعد از استعلام، مشخص شد بخشــی از زمین ها جزو اراضی 
کشاورزی هستند که از آن مقدار ۴۱۵ هکتار باقی ماند. بعد از 
جلساتی که با مالکین و صاحبان نسق این اراضی برگزار کردیم 
بــرای حدود ۱۷۰ هکتار اقدامات نهایی را انجام داده ایم که در 

حال حاضر به مرحله انتقال سند رسیده است.
مدیرکل راه و شهرسازی اســتان توضیح داد: تعداد مالکان در 
۱۷۰ هکتار که توانسته اند مستنداتی برای زمین ها بیاورند ۳۲ نفر 
است اما هنوز نتوانسته ایم مالکان بخشی از این زمین ها را پیدا 
کنیم که در حال پیگیری از طریق جهاد کشــاورزی و ســایر 
دستگاه ها هستیم تا صاحبان آنها مشخص شوند و بتوانیم زمینی 

بدون مشکل برای نهضت ملی تأمین کنیم.
وی گفت: به هر حال یک طرف موضوع کارگروه تأمین زمین 
اســت که در حال تلاش شبانه روز است و جلسات متعددی با 
مالــکان برگزار می کنند و طرف دیگر مالکان هســتند که باید 
همکاری کنند و تا زمانی که همه موانع از سر راه برداشته نشود، 
نمی توانیم اقدامی انجام بدهیم. اگر در زمین های ۶۸۰ هکتاری 
هم قبــل از تصمیم گیری های نهایی و انجــام طرح مطالعاتی 
یکســری عملیات ها انجــام می دادیم به نظرم امــروز وارد فاز 

عملیاتی ساخت مسکن در آن نقطه شده بودیم.
اســدالهی ادامه داد: افرادی که در زمین های شــورین ادعای 
مالکیت دارند یا ادعای شــان مستند اســت و سند قابل استناد 
در دادگاه دارنــد و یا مدارک عــادی و غیرقابل پذیرش دارند 
و نمی توانند مالکیت خــود را ثابت کنند. درصورتی که مالک 
واقعی هستند، می توانستیم با آنها به توافق برسیم ولی متأسفانه 
زمین های ۶۸۰ هکتاری به سمتی رفت که پس از الحاق آقایان 
فکــر کردند، می توانند ادعای خــارج از عرف کرده و بیش از 
۵۰ درصد از زمین های شان را بعد از تغییر کاربری طلب کنند. 
اما در هیچ ضابطه ای وجــود ندارد که بعد از تغییر کاربری به 
مسکونی ۵۰ درصد خالص زمین مسکونی را به مالک بدهیم. 
چون در این صورت زمینی برای دولت باقی نمی ماند که بتوانیم 

برای مردم مسکن بسازیم. 
اسدالهی توضیح داد: این زمین ها پس از تغییر کاربری ارزشی 
در حدود یک و نیم تا ۲ونیم برایر پیدا می کردند اما خواســته 
مالکان طوری بــود که فقط به نفع آنها بــود و هیچ آورده ای 
برای دولت نداشت. درصورتی که بعد از تغییر کاربری و ایجاد 
ارزش افزوده ۳۰ درصد از مقدار زمین باید به مالکان داده شود 
که در این صورت هم سود زیادی می کنند. بنابراین به این دلیل 

دولت نتوانست با آنها به توافق برسد.
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كارت دانشجویی به نام محمد حسین ابراهیمی، فرزند محمود، 
به شماره ملی ۳۸61215۷56 و شماره دانشجویی 9۸1211۷001، 
رشته ریاضیات و كاربردها در مقطع كارشناسی دانشگاه بوعلی 

سینا همدان مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

فاكتور فروش ایران خودرو متعلق به خودرو سمند به رنگ سفید روغنی به 
شماره پلاک انتظامی ایران9۳5/1۸ص۳۷ ،شماره موتور H 10۳0۳021 14۷ و 

شماره شاسی NAAC JIJW۳EF1۷۷۸۸۳ به نام فریبا حقیقی،فرزند امید به                  
شماره ملی ۳۳59۳۷9۳65 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

وی ادامــه داد: دولــت برای همه این زمین ها ســند 
تک برگ دارد، بنابراین از افرادی هم که بدون ســند 
کافی ادعای مالکیت می کنند، شــکایت کرده ایم. اما 
استان در جلســه ای به این نتیجه رسید که طی کردن 
روند قانونی ۲ تا ۳ ســال زمان می برد، بنابراین فعلاً  
این زمین ها را از دســتور کار خارج کرده و در حال 
شناســایی زمین های دیگر برای اجرای طرح نهضت 

ملی مسکن هستیم.
وی ادامه داد: اگر با مالکان زمین هایی که شناســایی 
کرده ایم به توافق برســیم که هیچ اگر نه که برخلاف 

میل مــان مجبور می شــویم از طریق قانون 
وارد شــویم کــه در این صــورت مالکان 
ضرر می کنند، چون آنچه که کارشناســان 
دادگســتری قیمت گذاری کنند به حساب 
دادگاه واریــز می کنیم اما اگــر مالکان با ما 

توافق کنند براساس توافق پول واریز می کنیم.
وی در ادامه در پاسخ به این سؤال که به تازگی برای 
ساخت هر متر ساخت نهضت ملی مسکن ۸ میلیون 
تومان برآوردشــده اما این قیمت ها هــم با بالارفتن 
قیمــت مصالح و دســتمزدها، ممکن اســت دوباره 
افزایــش بیابد و توان متقاضیان پایین بیاید، گفت: در 
جلسات استان باید یکسری هزینه ها مانند، هزینه های 
شــهرداری، نظام مهندســی، تأمین اجتماعی و ... را 
احصاء کنیم و برای کاهش آنها به توافق هایی برسیم 
که افزایش دیگر هزینه های ساخت را برای متقاضیان 

جبران کند. البته تاکنون مصوباتی داشته ایم که بعضی 
از آنها مانند هزینه پروانه ساختمان توسط شهرداری تا 
۷۰ درصد کاهش می یابد؛ این مبلغ قابل توجه است. 
برای کاهش بقیه هزینه ها هم باید جلساتی برگزار و 

راهکارهائی ارائه و مکاتباتی انجام شود.
اســدالهی درباره محل زمین هائی که شناسایی شده اند 
هم گفت: هنوز نمی توانیم محل این زمین ها را اعلام 
کنیم، اگر هم از معتمدین شهر برای تشکیل کارگروه 
تأمین زمین دعوت شده اســت برای این است که در 
جائی درباره آنها صحبتی نکنند تا رانتی به وجود نیاید. 

برای این زمین ها ابتدا باید به جمع بندی نهائی برسیم 
بعد آنها را اعلام کنیم، درغیر این صورت ممکن است 

رانت هایی به وجود بیاید.
مدیرکل راه و شهرسازی استان همدان درباره افزایش 
قیمت مسکن و کاهش توان پرداخت توسط متقاضیان 
هم گفت: افزایــش قیمت مصالح و هزینه ها بر روی 
قیمت  تمام شــده مساکن نهضت ملی تأثیر می گذارد، 
بنابراین کارشناســان در وزارتخانــه برای حمایت از 
متقاضیانی کــه توان مالی پایین تری دارند روش هایی 

پیشنهاد داده اند تا آنها هم بتوانند صاحبخانه شوند. 

مدیرکل راه و شهرسازی در توضیح محل زمین های شناسائی شده برای نهضت ملی:

معتمدین شهرمانع  رانت زایی   شوند 
■  در شهرهایی که مشکل زمين ندارند زمين واگذار می کنيم

■ برای حمایت از متقاضيان  کم درآمد پيشنهادهایی به وزارتخانه داده ایم

کن
مس

 یک انبوه ســاز گفت: وزیر آینده راه و شهرسازی 
اگــر می خواهد برای خانه دار شــدن مــردم اقدامی 
انجام دهــد باید ارتباط مســتقیم و مســتمر با بخش 
خصوصی برقرار کند. برای تأمین اعتبارات طرح نهضت 
ملی مســکن نیز باید بانک ها را به پرداخت تسهیلات 
تکلیفی موظف کرد، بخش مهمی از منابع هم می تواند 

در قالب قراردادهای مشارکتی تأمین شود.
حسن محتشم در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: کسی 
که قرار اســت در رأس وزارت راه و شهرسازی قرار 
بگیرد به نظرم نخســتین و مهم ترین گام او باید این 
باشــد که برنامه اش را بر همکاری مستقیم و مستمر 
با بخش خصوصــی تنظیم کند؛ چیزی که در ۱۵ ماه 
گذشــته شاهدش نبودیم. در واقع دولت می خواست 
هم طرح بدهد و هم زمین تهیه کند، هم قرارداد ببندد 
و هم نظارت کند. نتیجه این شد که پیشرفت چندانی 

در پروژه نهضت ملی مسکن به دست نیامد.

ــی  ــد اراضــی خــود را معرف ــت بای ــزود: دول وی اف
کنــد و بــا بخــش خصوصــی قراردادهــای مشــارکتی 
ببنــدد. ایــن مشــارکت می توانــد مقــداری بــه 
تحــرک پروژه هــا بینجامــد؛ زیــرا ســازندگان بــرای 
ــا  ــر پروژه ه ــده درگی ــه ش ــم ک ــان ه ــع خودش مناف
ــت و ســرعت  ــا کیفی ــد ب می شــوند و ســعی می کنن

ــد. ــش ببرن ــا را پی ــبی طرح ه مناس
این انبوه ساز با اشاره به کمبود منابع طرح نهضت ملی 
مســکن گفت: مجلس بایــد از دولــت بخواهد به 
پرداخت ۳۶۰ هزار میلیارد تومان تســهیلات سالیانه 
این طرح عمل کند. تازه این رقم برای ســال گذشته 
بود و امســال نیز باید ســه چهارم مبلغ فوق هزینه 
می شد. بانک ها همکاری لازم را در این زمینه ندارند. 
بنابراین مجلس باید از طریق شــورای پول و اعتبار 
و بانــک مرکــزی، بانک ها را موظف بــه پرداخت 

تسهیلات کند.

محتشــم، راهکار دیگر را استفاده از منابع سازندگان 
دانســت و افزود: اگر دولت قراردادهای مشارکتی را 
عملیاتی کند بخشی از سرمایه در درون این مشارکت 
نهفته اســت که توسط انبوه سازان و سازندگان تأمین 
می شود. البته پروژه ها باید از سرعت عمل برخوردار 

باشند تا بیش از این با تورم مواجه نشوند.
وی با بیان این که تورم مصالح ســاختمانی از اقتصاد 
کلان نشأت می گیرد گفت: هزینه های جاری  دولت 
هر روز بیشتر می شود و منابع درامدی محدود است. 
بنابراین به نظر می رسد نمی توان درخصوص کنترل 
تــورم اقدامی در کوتاه مدت انجام داد. ســازندگان 
پروژه های عمرانی باید بــا همین تورم کار کنند. در 
حــال حاضر قیمت هر متر از واحدهای نهضت ملی 
مسکن ۸ میلیون تومان برآورد شده و احتمالاً به دلیل 
تورم نهاده های ســاختمانی در آینــده این رقم تغییر 

نیز خواهد کرد.

یک انبوه ساز:
پول ساخت خانه های نهضت مسکن را از کجا بیاوریم؟

ن روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان همدا
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 لوله کشی آب روستا از چشمه های بالادستی 
حیدره و یا اتصال به شــبکه آبرســانی همدان 

درخواست اهالی روستای حیدره است.
روحانی روســتای حیدره بالاشــهر بــا بیان 
اینکه مشــکل آب شرب روســتای حیدره به 
مرحله بحران رســیده و روزانه ۲۰ دقیقه آب 
وصل می شــود گفت: روستای حیدره بالاشهر 
مدت هاست با مشــکل کم  آبی مواجه است اما 
برگزاری جلسات مختلف برای حل این مشکل 

راه به جایی نبرده است. 
رسول مجید، در گفت وگو با فارس با بیان اینکه 
مشکل آب شرب روســتای حیدره بالاشهر به 
مرحله بحران رســیده  اســت اظهار کرد: طی 
جلسات متعدد قول مساعد حل و فصل بحران 
آبی روســتای حیدره داده شده اما تاکنون اقدام 

درخوری صورت نگرفته است.
وی بــا تأکید بر اینکه در حــال حاضر روزانه 
۲۰ دقیقه آب وصل می شــود به نحوی که هر 

خانواده فقط ۲۰ دقیقه در ۲۴ ساعت آب دارند 
افزود: اگرچه این مشکل مربوط به یکی دو ماه 
گذشــته نیست بلکه اوایل ســال هم به همین 
ترتیب بوده، حتی در زمســتان سال گذشته نیز 
روزانه دو ساعت آب شرب در دسترس اهالی 

بوده است.

روحانی روســتای حیدره در ادامه به جمعیت 
یک هزار و ۲۰۰ نفری روستا اشاره کرد و گفت: 
آب هم از چشمه های روستا تأمین می شود که 
با بروز خشکســالی و مصرف بی رویه باغات 

جوابگوی اهالی نیست.
وی با بیان اینکه ۱۵ ســال پیش مسئولان وقت 

لوله کشــی، پایش و نصب کنتور را انجام دادند 
اما تعــدادی از مردم حدود ۲۰ درصد از اهالی 
با پرداخت آب بها مخالفت کردند خاطرنشــان 
کرد: این موضوع باعث شــده آب روســتای 
حیدره زیر پوشش آب و فاضلاب قرار نگیرد.

مجید متذکر شــد: با وجود تنش آبی روستای 
حیدره اهالی دیگر مخالفتی ندارند اما مسئولان 
بــه جد این موضــوع را پیگیــری نمی کنند و 
مواردی همچون مســئله معارض چشمه های 
روستا را عنوان می کنند البته معارضین هم سند 

ندارند.
وی از درخواست اهالی روستا یاد کرد و ادامه 
داد: در حال حاضر لوله کشــی آب روســتا از 
چشمه های بالادستی حیدره و یا اتصال به شبکه 
آبرسانی همدان به ویژه با فاصله بسیار نزدیک 
به شهر درخواست اهالی روستای حیدره است، 
درخواستی که بارها با مسئولان متولی در میان 
گذاشته شده و نهایت قول مساعد و حل بحران 

را ۱۰ روز آینده داده اند.
روحانی روستای حیدره با بیان اینکه امیدواریم 
این بحران به زودی حل شود اظهار کرد: اتصال 
حیدره به شــبکه آبرسانی همدان مشکلی برای 
تأمین آب همدان در پی نخواهد داشت از همین 
رو با همت مســئولان این چالش حل خواهد 

شد.
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حمیدی-خبرنگار  اکرم  کبودراهنگ-   
همدان پیام: تنها سینمای کبودراهنگ چند 
سالی ست که تعطیل است. کبودراهنگی ها 
از سینما اســتقبال نمی کنند و صندلی های 
خالی ســینما فرهنــگ کبودراهنگ چند 
سالی اســت که خاک می خورند و مردم 
این شــهر به ســینما روی خوشی نشان 

نمی دهند.
مدیر ســینما فرهنــگ و مســئول مجتمع 
فرهنگــی هنری جــوان کبودراهنگ در این 
خصوص اظهار داشت: در آبان سال ۱۳۸۷ با 
تلاش و پیگیری های فراوان و با اخذ مجوز 
فعالیت و گرفتن دستگاه آپارات از سینمای 
شهر تهران با حضور هنرمند برجسته سینما 
و تلویزیون پرویز پرستویی که وی  از اهالی 
شهرســتان کبودراهنگ می باشد، آغاز به کار 

کرد .
علیرضا رشیدی  ادامه داد: 
از زمان راه اندازی ســینما 
تاکنون بیــش از ۱۰۰ فیلم 
اکران شــده اما با توجه به 
اینکــه فیلم هــا  از بخش 
خصوصی کرایه  می شوند 
آن  جانبی  هــای  هزینه  و 
بسیار سنگین است و مردم 
هم استقبال خوبی از سینما 
نداشتند و در بیشتر مواقع 
برخــی از فیلــم ها حتی  
خود  هزینه های  نتوانستند 
را جبران کنند و با شــیوع 

ویروس کرونا سینما به ناچار تعطیل شد.
وی افزود: با توجه به اینکه شهر کبودراهنگ 
فاقــد تفریحگاه های خاص اســت مردم می 
توانند از ســینما  استفاده کنند و چند ساعتی 
در  کنــار خانواده ها از تماشــای فیلم لذت 

ببرند.
رشیدی خاطرنشــان کرد: مجتمع فرهنگی 
هنــری اداره فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
شهرســتان کبودراهنگ مجهز به سیســتم 
دیجیتال اســت اما متأســفانه با تمام تلاش 
هایی ماننــد انتخاب فیلم بــه روز، ایجاد 
فضای پرنشــاط داشــتن و صحنه نمایشی 
خــوب، بازهم مردم از  ســینما اســتقبال 
نمی کنند و یکی از مهمترین دلایل می تواند 

آن مشکلات اقتصادی مردم  باشد .
وی ادامه داد: برای راه اندازی مجدد سینما 
آموزش و پــرورش می تواند با حمایت از 

بخش فرهنگی شهرستان دانش آموزانی که 
علاقه زیادی به ســینما دارند برای تماشای 
فیلم به ســینما بیاورند و ما هم ســعی  می 
کنیم بــا ارائــه تخفیفات ویژه آنهــا را به 
کارهای فرهنگی تشــویق کنیم  تا ســینما 
جانی دوباره بگیرد و شــور و نشــاط  در 

فضای آن طنین انداز شود.
وی ادامه داد: برای فعال شدن مجدد سینما 
مردم باید از آن اســتقبال کنند و برای اینکه 
مردم اســتقبال کنند  ما بلیط ها  را سه شنبه 
ها به صورت نیم بهــا  و روزهای دیگر با 

تخفیف ویژه ارائه خواهیم داد.
و اما مردم کبودراهنگ در خصوص ســینما 
می گوینــد: جــوان ۳۰ ســاله کبودراهنگی 
می گویــد مردم آنقــدر درگیر مشــکلات 
اقتصادی شــده اند که حتی به ســینما فکر 
هم  نمی کننــد من جوانی 
هستم با مدرک لیسانس که 
مسافرکشی  هستم  مجبور 
کنم و خرجی خانواده ام را 
تأمیــن کنم و در این تورم 
تفریح  برای  سخت وقتی  
و سرگرمی و  سینما رفتن 

نمی ماند.
رضایــی خانــم خانه دار 
متأسفانه  می گوید  و  است 
فرهنــگ ســینما رفتن و 
و  ســرگرمی  و  تفریــح 
مســائلی از این قبیل هنوز 
ایــن  شهرســتان جا  در 
نیفتاده و به نظر من باید در این زمینه فرهنگ 

سازی شود.
بلالی هم یکی از کســبه های بازاری است و 
می گوید فشارهای اقتصادی و تورم موجب 
شــد که مردم نتوانند وقتی برای استفاده از 
ســینما دورهمی ها و شــور و نشاط داشته 
باشــند و زندگی بسیاری از مردم به سختی 
می چرخد و ســینما ،تفریح و ســرگرمی و 

غیره به فراموشی سپرده شده است.
کبودراهنگی    دانشجویان  از  یکی  محمودی 
است  و می گوید متأســفانه تاکنون در این  
شهرستان به کارهای فرهنگی توجه زیادی 
نشده و سینما هم یکی از آنها است که باید 
در این خصوص فرهنگ ســازی تا مردم به 
این سمت سوق پیدا کنند و اکران فیلم های 
جذاب به روزو مردم پســندمی تواند بسیار 

تأثیرگذار باشد.
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ثبت ۶ هزار و ۳۸۰ سفر 
در شهرستان تویسرکان

 در ۶ ماهــه ابتدای ســال جاری ۶ هزار و ۳۸۰ ســفر ثبت و        
۶۰ هزار و ۲۱۸ مسافر از این تویسرکان جابجا شده است.

اداره راهداری شهرســتان تویسرکان  از کاهش ۴۰ درصدی آمار 
مقایسه ای متوفیان در شش ماهه سال ۱۴۰۱ نسبت به سال ۱۴۰۰ 
خبر داد و افزود: ترانشه برداری ۵۴ هزار متر مکعب در گردنه های 
روستاهای پیرغیب، حاجی تو، احمدآباد، کرزان، دولایی، خیرآباد، 

دارانی و مالیچه صورت گرفته است.
حمیــد عبدالملکــی در گفتگو بــا خبرنــگار مهر،تصریح کرد: 
خاکریزی و تعدیل شیب شیروانی در محورهای حوزه استحفاظی 
خصوصاً محورهای تویسرکان-خیرآباد، تویسرکان – کنگاور و 

فرسفج-خیرآباد انجام شده است.
عبدالملکی از تعمیر و مرمت گاردریل ۱۲۰ شاخه در گردنه های 
تیمیجان و شهرستانه خبر داد و از نصب هندریل پل ها و خط کشی 
کامل تمامی محورهای حوزه استحفاظی و انجام روکش آسفالت 
۱۲ کیلومتر در محورهای تویسرکان- خیرآباد و فرسفج-خیراباد 
و نصب ۱.۸ کیلومتر نیوجرســی پیچ جعفریه و ۳۸ روشنایی در 

تقاطع های امامزاده ناصر، ولاشجرد و جعفریه نام برد.
وی بــا بیان اینکه اقدامات فوق منجر به کاهش ۴۰ درصدی آمار 
متوفیان در شش ماهه سال ۱۴۰۱ نسبت به سال ۱۴۰۰ شده است 
خاطرنشان کرد: کاهش ۸۴ درصدی آمار مجروحان در شش ماهه 
سال ۱۴۰۱ نسبت به سال ۱۴۰۰ در مناطق فوق باعث کاهش آمار 
این شهرستان شــده و تویسرکان رتبه نخست کاهش تصادف و 

مجروحان را در استان همدان کسب کرده است.
عبدالملکی در ادامه از عملکرد ۶ ماه ابتدای سال جاری نام برد و 
متذکر شد: ۳ کیلومتر از راه روستائی بوستاندر به دارانی به عنوان 
مسیر راه آهن باباکمال آسفالت شده است همچنین ۷ کیلومتر باقی 
مانده در حال عملیات زیرســازی شامل ترانشه برداری و اجرای 

ساب بیس است.
وی از بهســازی و نگهداری ابنیه های فنی موجود و تعمیرات ۶ 
پل انجام شده نام برد و خاطرنشان کرد: ۲۱۰ متر مکعب لایروبی، 
عملیــات اصلاح پیــچ گزندر و تعریض پــل ۱۲ متری از دیگر 

اقدامات راهداری شهرستان تویسرکان است.
وی در بحــث ایمن ســازی فیزیکی مناطق مســکونی، مدارس 
حاشــیه، طرح راکبین موتور ســوار و مدارس حاشیه جاده ها در      
۶ روســتای این شهرستان که انجام شــده است نام برد و گفت: 

۱۰۶۰ متر مربع لکه گیری و آسفالت انجام شده است.
وی درادامه از درزگیری ۱.۵ کیلومتر از محور تویسرکان-سرکان 
درزگیری گفت و تصریح کــرد :۹۵۰ مورد تعمیر و مرمت تابلو 
و ۶۵۰ مورد تابلو اخطاری و انتظامی در سطح راه های شهرستان 

تویسرکان نصب شده است.
عبدالملکی یادآور شــد: در طرح اربعین ســال جاری ۵۰ سفر با 
جابجایی ۷۳۰ زائر از مبدا تویســرکان به مرز مهران انجام شــد 
همچنین با حضور پر رنگ ناوگان شهرســتان تویسرکان از مبدأ 
مهران ۱۰۰ سفر به مقصدهای تویسرکان، همدان، نهاوند، ملایر و 

تهران انجام شده است.
رئیس اداره راهداری شهرســتان تویسرکان در پایان گفت: در ۶ 
ماهه ســال جاری ۲ هزار ۸۸۱ بارنامه صادر شد و جابجایی ۳۰ 
هزار و ۶۰۵ تن کالا از مبدأ شهرســتان تویسرکان صورت گرفته 

است.

خبـر

دستگیری باند 5 نفره سارقان خودرو و 
کشف ۱7 فقره سرقت در نهاوند

 فرمانده انتظامي شهرســتان "نهاوند" از دســتگیري باند ۵ نفره 
سارقان خودرو و کشف ۱۶ فقره سرقت خودرو و یک فقره سرقت 
قطعــات و محتویات داخل خودرو در این شهرســتان خبر داد. به 
گزارش پایگاه خبری  پلیس، ذبیح ا...درویشــي در تشریح این خبر 
بیان داشت: در پي وقوع چند فقره سرقت خودرو و قطعات داخل 
خودرو در شهرســتان نهاوند، تیم ویژه پلیس آگاهي شهرستان به 
منظور شناســایي و دســتگیري سارق یا ســارقین وکشف علمي 

سرقت ها تشکیل شد.
وي همچنین افزود: مأموران پلیس آگاهي شهرستان با انجام اقدامات 
فني و قانوني و همچنین بکارگیري امکانات سازماني و شگردهاي 
خاص پلیســي، باند ۵ نفره سارقان حرفه اي و ســابقه دار در این 
خصوص شناسایی شدند. درویشي تصریح کرد: متهمان شناسایي 
شــده در عملیات هاي جداگانه اي در مخفیگاهشان دستگیر که در 
بازرســي از محل اختفاي آنان، مقادیري اقــلام و تجهیزات داخل 
خودروي سرقتي کشف شد. وی ادامه داد: نامبردگان پس از انتقال 
به یگان انتظامي در بازجویي هاي فني صورت گرفته، مجموعا به ۱۶ 
فقره سرقت خودرو و یک فقره سرقت قطعات و محتویات داخل 
خودرو در سطح شهرســتان نهاوند و یکي از استان هاي همجوار 
اعتراف کردند. فرمانده انتظامي شهرســتان نهاوند در پایان این خبر 
با اشــاره به این که پرونده قضائي در این راستا تشکیل و به همراه 
متهمان به مرجع قضائي ارســال شد،گفت: سایر اقدامات قانوني و 
تحویل اموال ســرقتي کشف شده به مالباختگان در حال پیگیري و 

انجام است.
 کشف مواد خوراکی و لوازم الکترونیکی قاچاق 

در همدان
جانشین انتظامی اســتان همدان در گفت وگو با خبرنگار فارس در 
همدان از کشف یک تن مواد خوراکی غیر مجاز و ۳۰۰ قطعه لوازم 
الکترونیکی قاچاق خبر داد و گفت: ماموران پلیس امنیت اقتصادی 
اســتان همدان با تشدید اقدامات کنترلی و حین کنترل خودروهای 
عبوری در محورهای مواصلاتی استان، به دو دستگاه خودرو شوتی 
که در حال تردد بودند، مشــکوک شــده و آن ها را برای بررســی 
متوقف کردند. رضا زارعی افزود: در بازرسی از این خودروها، یک 
تن مواد خوراکی غیر مجاز و ۳۰۰ قطعه لوازم الکترونیکی قاچاق که 
ارزش آن ها برابر نظر کارشناسان ۵ میلیارد ریال برآورد شده، کشف 

و دو متهم در این خصوص به تعزیرات حکومتی معرفی شدند.
وی گفت: قاچاق کالا به تولیدات داخلی کشور ضربه مستقیم می زند 
که از تمام مردم تقاضا می شود، هرگونه اخبار در این خصوص را از 

طریق شماره تلفن ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند.
 کشف ۶ فقره سرقت در ملایر

سرپرست انتظامی شهرستان ملایر نیز از دستگیری سارق حرفه ای 
مغازه و کشف ۶ فقره سرقت توسط مأموران کلانتری ۱۲ خبر داد 
و گفت: به دنبال وقوع ســرقت اجناس و کالاهای چند مغازه در 
شهرســتان ملایر، بررسی موضوع در دستور کار مأموران کلانتری 
۱۲ شهرستان قرار گرفت . غلامحسین نوروزی افزود: با انجام کار 
اطلاعاتــی دقیق، یک متهم در این خصوص شناســایی و در یک 
عملیات ضربتی دستگیر شد و در تحقیقات فنی و تخصصی، به ۶ 
فقره سرقت اعتراف کرد. وی گفت: اموال مسروقه به ارزش ریالی 
۲۰۰ میلیون ریال از این سارق کشف و نامبرده با تشکیل پرونده به 

مرجع قضائی معرفی شد.

انتظامی

کبودراهنگی ها به سینما 
روی خوش نشان نمی دهند

یکی از مهمترین 
دلایل بی میلی به 

سینما می تواند 
مشکلات اقتصادی 

مردم  باشد.

 رزن_ محیا حق وردی لو _ خبرنگار همدان 
پیام: با دو مرحله ای شــدن کنکــور، این روزها 
دانش آموزان بیش از پیش ســردرگم شده اند و 
پشت کنکوری ها، بخصوص دانش آموزان نظام 
قدیم تکلیف خود را نمی دانند. با تأثیر مســتقیم 
معدل، هزینه بالا برای ترمیــم معدل دغدغه ای 

بسیار مهم برای دانش آموزان شده است.
منصوره کریمی یکی از دانش آموزان نظام قدیم 
گفت: با افزوده شــدن تأثیر مســتقیم معدل، به 
دنبال ترمیم معدل هســتم، امــا با توجه به اینکه 
زمان برگزاری امتحانات در دی ماه می باشــد و 
مرحله اول کنکور نیز در این ماه برگزار می شود 
ســردرگم هســتم؛ همچنین هزینه بالای ترمیم 
معدل بیش از هر چیزی دانش آموزان نظام قدیم 

را از دادن کنکور مجدد منصرف کرده است.
علاوه بر مســائل و مشکلات موجود، مؤسسات 
آموزشــی به دنبال ســود خود هستند و هر یک 
برای جذب دانش آموز، تبلیغات منحصر به فرد 
خود را دارند.بنرهــا و تراکت های تبلیغاتی این 
مؤسسات با شــعارهای دور از دسترس موجب 

گمراهی دانش آموزان شده است.
از همه این مــوارد که بگذریم، مشــاورانی که 

مجرب نیســتند و این روزها بــه دانش آموزان 
کنکوری مشــاوره و قــول رتبه برتر شــدن را 

می دهند، در چنین شرایطی نگران کننده است.
یکی از دانــش آموزان در گفت وگو با خبرنگار 
ما از هرینه های بالای مشاوره، کلاس، آزمون و... 
خبر داد و گفت: لازمه رتبه برتر شدن حضور در 
کلاس های تقویتی و آزمون، همچنین داشتن یک 
مشاور مجرب است؛ اما متأسفانه هزینه های بالا و 
مسائل اقتصادی مانع از شرکت ما دانش آموزان 

در کلاس و آزمون می شود.
اما ویروس کرونا موجب شــد، تعداد زیادی از 
دانش آموزان ترک تحصیل کنند؛ برخی به دلیل 
نبود لوازم مورد نیــاز به برای حضور در کلاس 
آنلاین تــرک تحصیل کردند و عــده ای نیز در       

پی افت تحصیلی آموزش را رها کردند.
رئیس آموزش و پرورش شهرســتان رزن گفت: 
تمام تلاش ما بر این اســت کــه دانش آموزان 
بتوانند از ظرفیت های موجود در این شهرســتان 

بهره کافی را ببرند.
پرویز علی بنده لو خاطرنشــان کرد: با همکاری 
مشــاوران در زمان انتخاب رشــته، یک فضای 
مناســبی را ایجــاد کردیم تا بــا کمترین هزینه      

دانش آموزان را حمایت کنیم.
وی ادامه داد: کنکور برای دانش آموزان، دغدغه 
اساسی اســت که هرساله شرایط را برای اسکان 
نوروزی فراهم می کنیم تا دانش آموزان کنکوری 

بتوانند در یک محیط آرام مطالعه داشته باشند.
رئیس آموزش و پرورش شهرستان رزن تصریح 
کرد: خوشبختانه در این شهرستان هر ساله شاهد 

رتبه های برتر در رشته های مختلف هستیم.
علی بنده لو ادامه داد: با توجه به شــیوع ویروس 
کرونا، ضربه و خدشه ای بزرگ به دانش آموزان 
وارد شــد که ما در تلاش هســتیم با برگزاري 
کلاس های جبرانی، بخشــی از این مســائل را 

برطرف کنیم.

وی اضافه کرد: در حال حاضر از یک مدرســه 
دخترانه و یک مدرســه پسرانه ۸۷ نفر در مرحله 
اول کنکور که در دی ماه برگزار می شود، ثبت نام 
کرده اند؛ این آمار، آمار تمامی مدارس شهرستان 
نیست ولی نشان دهنده این است که تعداد ثبت 
نامی ها در مرحله اول، نسبت به مرحله دوم کمتر 

است.
رئیس آموزش و پرورش شهرســتان رزن گفت: 
متأســفانه عده ای از این شرایط استفاده می کنند 
و دانش آمــوزان را فریب می دهنــد؛ مجموعه     
آموزش و پرورش ســعی دارد تمــام امکانات 
لازم و مــورد نیاز دانش آمــوزان را تهیه کند تا 

سودجویان فرصت فریب را نداشته باشند.

کنکور، بازار پر سود 

درخواست اهالی حیدره: 

حيدره به آب همدان وصل شود
■ آب نداریم

 رئیس اداره دامپزشــکی شهرستان رزن از ارائه 
رایگان تمامی خدمات دامپزشکی به دامداران این 

شهرستان همزمان با آغاز هفته بسیج خبر داد.
بهروز شــیرزادی اظهار کرد: واکسیناسیون رایگان 
بر علیه بیماری آبله در دام ســبک و لمپی اسکین 

در دام ســنگین و توزیــع بروشــور بیماری های 
مشترک دام در سطح روستاهای شهرستان همچنین 
برگزاری کلاس های آموزشی و ترویجی در هفته 
بســیج با حضور کارشناسان اداره دامپزشکی و به 
منظور ارتقای ســطح آگاهی بهداشتی دامداران در 

این شهرستان در حال  انجام است.
وی با اشاره به  فعالیت  های فرهنگی این شهرستان  
در کنار وظیفه اصلی خود در تأمین امنیت بهداشت 
سلامت جامعه،تصریح کرد: از امروز تا پایان هفته 
بسیج تمامی خدمات، دامپزشکی، به دامداران این 

شهرستان به صورت رایگان ارائه می شود.
شیرزادی با بیان اینکه بهداشت دام یکی از مواردی 
بــوده  که با توجه به تعداد زیــاد دامداران در این 
شهرســتان امری مهم و ضروری است،خاطر نشان 
کرد: بســیاری از بیماری های واگیردار از دام ها به 

انسان منتقل می شوند،که در همین رابطه می طلبد 
تا دامداران شهرستان با مراجعه به اداره دامپزشکی 

اقدامات لازم را انجام دهند.
وی در گفت وگو با ایســنا تأکیــد کرد: با توجه به 
گســتردگی شهرســتان و وجود مناطق روستائی 
کــم برخوردار  و نیز ضرورت حفظ و حراســت 
از ســرمایه دامی در مناطق کم برخوردار همکاری 
ارگان های دیگر به ویژه در رأس آنان اســتفاده از 
توان نیروهای خدوم بسیج جزو نیازهای شهرستان 

است.

ارائه خدمات رایگان دامپزشکی
 به مناسبت هفته بسیج در رزن
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هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی

آگهي موضوع مــاده ۳ قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین تكلیف وضعیت ثبتي و اراضي و 
ساختمان هاي فاقد سند رسمي

برابر رأي شماره 1401/20۸5 مورخه 1401/0۸/22 هیأت اول موضوع قانون تعیین تكلیف وضعیت 
ثبتي اراضي و ساختمان  هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک اسدآباد 
تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاى محمد قربانی فرزند ســبزعلی به شماره شناسنامه 
4۷۷ صادره از تویسركان در ششدانگ یک باب ساختمان داراى كاربرى مسكونی و تجارى به 
مساحت 1۳6/16 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 1429 اصلي واقع در اسدآباد - بلوار دكتر 
چمران - كوچه شهید صالحی در بخش 6 حوزه ثبت ملک اسدآباد خریدارى با واسطه از مالک 
رســمي وراث مرحوم میرزا نصراله جمالی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود، در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكیت 
متقاضي اعتراضي داشــته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند. بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذكور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد. 
)م  الف 46۳(

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/09/05
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/09/20

سیروس قلی  زاده - رئیس ثبت اسناد و املاک اسدآباد

آگهی ماده ۱۰ قانون الحاقی موادی به قانون ساماندهی و حمایت از تولید و 
عرضه مسکن مصوب ۱۳۸۸ شهرستان کبودراهنگ 

1- اداره ثبت اســناد و املاک كبودراهنگ بنا به دستور ماده 10 آیین نامه 
اجرائی قانون مذكور اسامی كسانی كه درخواست ثبت پلاک  هاى ذیل را 

آگهی نموده  اند را آگهی می  نماید.
- رأى شــماره 1۸0 مورخ 1401/0۸/26 كلاســه 520۳ ق.ال به نام انبارى 
)شهردارى( شیرین سو نسبت به ششــدانگ یک قطعه زمین محصور به 
مساحت 2۷10/۷1 مترمربع پلاک ۳۳۷ فرعی از 2۷۷ اصلی واقع در بخش 

4 همدان واقع در شیرین  سو.
- مراتب در یک نوبت منتشــر می گردد. لذا شخص یا اشخاص حقیقی یا 
حقوقی كه نســبت به درخواست  هاى مندرج در این آگهی اعتراض دارند 
ظرف مدت 20 روز از تاریخ انتشــار می توانند اعتراض خود را به صورت 
مكتوب به اداره ثبت اسناد و املاک كبودراهنگ تسلیم نمایید و پس از آن 
نســبت به ارائه دادخواست اعتراض به دادگاه كبودراهنگ و ارسال رسید 
دادخواست به اداره ثبت اقدام نماید. در غیر این صورت برابر مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد. )م  الف 415(
محمد صادق بهرامی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کبودراهنگ

آگهی ماده ۱۰ قانون الحاقی موادی به قانون ساماندهی و حمایت از تولید و 
عرضه مسکن مصوب ۱۳۸۸ شهرستان کبودراهنگ 

1- اداره ثبت اســناد و املاک كبودراهنگ بنا به دستور ماده 10 آیین نامه 
اجرائی قانون مذكور اسامی كسانی كه درخواست ثبت پلاک  هاى ذیل را 

آگهی نموده اند را آگهی می  نماید.
- رأى شماره 1۸1 مورخ 1401/0۸/26 كلاسه 52۳0 ق.ال به نام شهردارى 
)ساختمان تجهیزات و تأسیسات شهرى( شیرین  سو نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین محصور به مساحت 426/0۷ مترمربع پلاک 9۳۳ فرعی از 

2۷۷ اصلی واقع در بخش 4 همدان واقع در شیرین  سو.
- مراتب در یک نوبت منتشــر می گردد. لذا شخص یا اشخاص حقیقی یا 
حقوقی كه نســبت به درخواست  هاى مندرج در این آگهی اعتراض دارند 
ظرف مدت 20 روز از تاریخ انتشــار می توانند اعتراض خود را به صورت 
مكتوب به اداره ثبت اسناد و املاک كبودراهنگ تسلیم نمایید و پس از آن 
نســبت به ارائه دادخواست اعتراض به دادگاه كبودراهنگ و ارسال رسید 
دادخواست به اداره ثبت اقدام نماید. در غیر این صورت برابر مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد. )م  الف 416(
محمد صادق بهرامی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کبودراهنگ

اخطاریه ماده ۱۰۱- اموال غیرمنقول 
بدین وسیله به خانم مریم الوندى، نام پدر:اسداله،تاریخ تولد: 1۳56/09/11 ، شماره 
ملی: ۳9۷92۷06۸۸ و شماره شناسنامه 400 )احدى از وراث مرحوم مصطفی آقائی 
زوج متوفی( كه در آدرس: تویســركان - سرابی - خ امام حسین)ع( ابلاغ می شود 
بنا بر گواهی مأمور پســت اخطاریه ماده 101 اموال غیرمنقول به شما ابلاغ واقعی 
نگردیده. لذا بدینوسیله به شــما ابلاغ می گردد در خصوص پرونده اجرایی مهریه 
كلاسه 14000111۸ ملایر له: پرستو چپرى و علیه شما )احدى از ورثه مصطفی آقائی 
زوج متوفی( اعلام می دارد طبق گزارش شــماره 4۸/51/۳۳6۳ مورخ 1401/0۸/1۸ 
آقاى سعید كاظمی كارشناس رسمی دادگسترى به پیوست، ارزش ششدانگ یک 
باب آپارتمان به پلاک ثبتی 12 فرعی از 40۳ اصلی بخش یک ملایر متعلق به مدیون 
به مبلغ ۸.600.000.000 ریال معادل )هشتصد شصت میلیون تومان( ارزیابی گردیده. 
لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی مذكور معترض می باشــید، اعتراض كتبی خود را ظرف 
مــدت پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانكی دســتمزد هیأت 
كارشناسی ســه نفره به مبلغ 21.000.000 ریال واریزى به حساب 01049۸922600۸ 
بانک ملی به نام كانون كارشناســان رسمی همدان به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. 
ضمنــا به اعتراضی كه خارج از موعد یا فاقد فیش بانكی دســتمزد كارشناســی 
باشد،ترتیب اثر داده نخواهد شد. ضمنا ضما موظف می باشید نسبت به ثبت نام در 

سامانه ثنا اقدام نمایید. )م الف ۳92(
تاریخ انتشار: 1401/09/05

مسئول واحد اجرای اسناد رسمی ملایر

علی سليمانی – رئيس هيأت اجرایی انتخابات

در اجراى ماده 11 اصلاحی آیین نامه اجرایی انتخابات اتحادیه  هاى صنفی، بدینوسیله از تمامی اعضاى داراى پروانه كسب معتبر آن اتحادیه دعوت می گردد با 
در دست داشتن اصل و یا تصویر پروانه كسب معتبر یا كارت شناسایی از ساعت 9 لغایت 10:۳0 صبح روز یكشنبه مورخ 1401/09/20 جهت شركت در انتخابات 
هیأت مدیره اتحادیه بازرس اتحادیه شخصا به اداره كل صنعت،معدن و تجارت واقع در بلوار مدنی - بلوار 15 فروردین مراجعه و هیأت مدیره مورد نظر خود را 
از بین افراد ذیل به تعداد 5 نفر اعضاى اصلی و 2 نفر اعضاى علی البدل و همچنین بازرس مورد نظر خود را به تعداد یک نفر بازرس اصلی و یک نفر علی البدل 

انتخاب نمایند.
لازم به ذكر است بر اساس ماده 2 آیین  نامه اجرایی انتخابات اتحادیه  هاى صنفی و تبصره ذیل آن هر فرد صنفی داراى پروانه كسب در انتخابات داراى یک حق 
رأى می باشد،حتی در صورت داشتن بیش از یک پروانه كسب در همان صنف، مباشرین فاقد حق رأى می  باشند و در مشاركت مدنی،فردى كه پروانه به نام 
ایشان صادر شده داراى حق رأى می باشد. همچنین بر اساس تبصره ذیل ماده 1۳ آیین  نامه مذكور اعطاى وكالت و یا نمایندگی جهت دادن رأى ممنوع می باشد.

- ضمنا همراه داشتن ماسک الزامی است.

رضا جعفری 

سعید عباسی فرد

ابوالمحسن خانجانی

نوراله گرجی ازندریانی 

فتح اله اخوان 

سیروس صادقی 

احمدرضا رجبی 

امین واقفی تهران 

میثم پور جعفر 

جمشید عباسی 

اسامی داوطلبين هيأت مدیره به ترتيب حروف الفبا:

اسامی داوطلبين بازرسی به ترتيب حروف الفبا:

کمیسیون نظارت بر اصناف شهرستان همدان
هیأت اجرائی انتخابات اتحادیه های صنفی شهرستان همدان

آگهی انتخابات هيأت مدیره و بازرس اتحادیه پارچه فروشان شهرستان همدان

محمدسعید رجبیمحمدموسی ترکمان  قاسم خوشنودان 

امین عباسی فرد 

میثم میرزایی «

 اعطای یارانه به صورت کالابرگ یا نقدی 
به مردم از ســوی دولت ها بــا هدف کاهش 
شــکاف اقتصادی بین دهک هــا و کمک به 
دهک هــای پایین برای داشــتن حداقل های 
موردنیاز برای زندگی است. این رویکرد برای 
از بین بردن تبعیــض و نابرابری در جوامع و 
برقراری یک عدالت نسبی بین مردم آن جامعه 
است که توسط گروه های چپ پرچمداری و 
نمایندگی می شــود. با از بین رفتن ارائه یارانه 
دولتی پیامدهایی همچون تبعیض اقتصادی و 
نابرابری و شکاف اقتصادی گسترده می شود و 
معمولا دولت ها با ابزار مالیات به مقابله با این 
اتفاق می پردازند و سعی در ایجاد و برقراری 

نوعی از عدالت اقتصادی دارند.
مــردم ایران با کالابرگ یا همان کوپن ناآشــنا 
نیســتند، دولــت های ایــران همــواره برای 
ایجــاد عدالت اقتصادی همــواره از این طرح 
بهره برده اند اما در دوره سازندگی یعنی دولت 
های پنجم و ششــم که ریاســت آنرا آیت ا...

هاشمی رفســنجانی برعهده داشت، تغییراتی 
در اقتصاد تحت عنوان تعدیل اقتصادی انجام 
گرفت که محور آن آزاد ســازی و خصوصی 
ســازی اقتصاد ایران بود. یکــی از پیامدهای 
تعدیل اقتصادی حذف تدریجی کالابرگ بود 
کــه به تدریج در دولت هــای بعدی نیز ادامه 

پیدا کــرد تا منجر به حذف 
کامل آن شــد اما در دولت 
دهم در ســال ۸۹ در زمان 
ریاســت جمهوری احمدی 
به  یارانــه  اعطــای  نــژاد، 
صورت نقدی به مردم انجام 
گرفت. امــا مبلغ اعطایی از 
ســوی دولت کــه در ابتدا 
دارای قــدرت خرید خوبی 
بود اما بــه تدریج و با گذر 
زمان و با بــروز موج های 
تورمــی ارزش آن کاهــش 
کنار  در  یافت.  محسوســی 
آن ســال ۹۸ پس از افزایش 
قیمــت بنزیــن دولت یک 

گونــه دیگر از یارانه را با مبلغی بیشــتر برای 
برخــی خانوارهایی که لازم بــه حمایت بود 
واریز می کرد تا اینکه در ســال ۱۴۰۱ دولت 
سیزدهم تصمیم گرفت با حذف ارز ترجیحی 
که برای حمایت از اقلام اساســی غذایی بود ، 
دســت به تغییر اقتصادی بزند اما برای اجرای 
این طرح نیازمند حمایــت مجلس بود که در 
ابتــدا مجلس با آن مخالف بــود اما بعد از آن 
و بنا بر شــروطی مجلس بــه دولت اجازه داد 

تا این طرح را پیاده کند. شــرط مجلس برای 
اجرای این طرح آن بود که دولت می بایســت 
به اقشــار و دهک های تحت فشــار ناشی از 
افزایش قیمت حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی نوعی 
حمایت انجام دهد. دولت با پذیرش این شرط 
دســت به اجرای این طرح اقتصادی زد و در 
ابتــدا با تجمیــع ۲ یارانه قبلــی و افزایش به                                                    
۳۰۰ و ۴۰۰ هــزار تومان گفــت که این مدل 
از اعطای یارانه موقتی بــوده و در گام بعدی 
اقلام به صورت کالابرگ الکترونیکی در اختیار 
مشمولین قرار خواهد گرفت. حال بیش از پنج 
مــاه از وعده اجرای طرح کالابرگ الکترونیک 
توســط دولت می گــذرد. اما هنــوز آزمایش 
اولیه این طرح به ســرانجام نرســیده که طرح 
اجرا شود. برهمین اســاس سه شنبه یکم آذر 
دولت  اقتصادی  خاندوزی، سخنگوی  احسان 
در نشست خبری هفتگی خود اعلام کرد این 
طرح در ماه های آتی پس از اجرای آزمایشی 
آن در یک اســتان در کل کشور اجرا خواهد 
شد. او در این جلسه تأکید کرد، طرح کالابرگ 
الکترونیکی مشکلی در تأمین  مالی ندارد. فقط 
بــا توجه به اینکه این امر، نظام پرداخت یارانه 
را متأثــر می کند، لازم بود دولــت از مطمئن 
بودن زیرســاخت فنی اطمینــان حاصل کند. 
پیش بینی می شــود که دوره آزمایشی یک ماه 
به طول بیانجامد و بعد از یک ماه برای ســایر 
اســتان ها هم انجام شــود. 
خانــدوزی ادامه داد: برخی 
دستگاه ها در زمینه مصوبات 
عقــب ماندگی داشــتند که 
آنان تذکر  بــه  انحراف  این 
داده شــد و ۱۵ روز بعــد 
در جلســه باید انحرافات و 
را جبران  ماندگی هــا  عقب 
کنند کــه همین اقدامات در 
مــاه های آینــده تأثیر خود 

نشان می دهد.
اما چنــدی پیش یک عضو 
کمیســیون برنامــه، بودجه 
در  مجلــس  محاســبات  و 
انتقاد به اجرا نشــدن طرح 
کالابــرگ، اعلام کرده بود کــه علت وقفه در 
انجــام این طــرح، نبود منابع مالی اســت نه 

زیرساخت.
جعفر قــادری همچنین از وجــود تناقض در 
تصمیمات در ایام بودجه پرده برداشته و تأکید 
کرده بود: دولت ابتدا باید آثار و پیامدهای مالی 
هر طرحی را برای شورای نگهبان روشن کند، 
اگر اصلاحات نیاز بود، مجلس دســت به کار 

شود.

وی با بیان این که بعیــد می دانم اجرای کالابرگ به 
دلیل نبود زیرساخت به تعویق افتاده باشد، گفته بود: 
اجرای طرح کالابرگ مستلزم تأمین هزینه است. این 
امر تا حدودی بار مالــی دولت را افزایش می دهد. 
اگر تعللی وجود دارد، به دلیل همین موضوع است.

قادری افزوده بــود: اگر دولــت بخواهد کالابرگ 
بین مردم توزیع کند، باید مبالغ بیشــتری نسبت به 

بودجه ای که اختصاص یافته، لحاظ کند.
وی با اشاره به اینکه نمی توان خیلی از انتظارات را 
برآورده کرد، گفتــه بود: هزینه جاری دولت اعم از 
حقوق و یارانه ها افزایش پیدا کرده است. هم اکنون 
درآمد دولت پاسخگوی هزینه ها نیست. مگر اینکه 

منابع دیگــری برای افزایش درامــد مد نظر دولت 
باشد.

قــادری با تأکید بــر اینکه اجرای قانــون کالابرگ 
الکترونیک بر مبنای مابه التفاوت نرخ چهار دســته 
کالای یارانه ای با شهریور ۱۴۰۰ است، تصریح کرده 
بــود: الان دولت در موقعیتی قــرار ندارد که بتواند 
منابع کالابرگ را با منابع پیش بینی شــده در بودجه 

تأمین کند.
امــا بــه تازگــی نماینــده ملایــر و ســخنگوی            
کمیسیون کشاورزی مجلس اعلام کرد: در جلسه ای 
بــه رئیس جمهــوری گفتیم که اگر دولــت بتواند 
کالابرگ الکترونیکی را احیاء کند، می تواند موظف 

به عرضه مــرغ گرم در این چارچوب باشــد تا از 
مصرف کننده و تولیدکننده حمایت شود.

احد آزادیخواه افزود: رئیس جمهوری نیز اعلام کرد 
که زیرساخت های کالابرگ مهیا نبود اما اکنون بالای 
۸۵ درصد زیرســاخت های ارائه آن فراهم شــده و 
بزودی در کشــور عملیاتی می شــود. در اینصورت 
میزان مصرف ســرانه مصرف مرغ خانواده افزایش 
می یابــد که در راســتای منافــع مصرف کنندگان و 

تولیدکنندگان است.
نماینده نهاوند و عضو کمیســیون اقتصادی مجلس 
در گفــت و گو با خبرنگار همــدان پیام گفت: در 
قانون بودجه ۱۴۰۱ مصوب شــد که طرح کالابرگ 

الکترونیک از ابتدای ســال انجام شــود اما دولت 
تاکنون آنرا اجرا نکرده که علت آن مهیا نبودن برخی 

زیرساخت ها بوده است.
علیرضا شــهبازی گفت: کالابرگ الکترونیک شامل 
کالاهای اساســی غذایی همچون روغن و برنج و... 
خواهد بود و از طریق کارت و معین شــدن برخی 

فروشگاه ها اجرا خواهد شد.
وی در پاسخ به این سؤال که آیا دولت می تواند این 
طرح را تا پایان سال اجرائی کند؟ گفت: دولت قادر 
بــه اجرای این طرح خواهد بود و مشــکلی در این 
زمینه نیست اما سازوکار اجرای آن باید مهیا می شد 

که در حال آماده سازی است.
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هنوز آزمایش اولیه این طرح 
به سرانجام نرسیده که طرح 

اجرا شود. برهمین اساس 
سه شنبه یکم آذر احسان 

خاندوزی، سخنگوی اقتصادی 
دولت در نشست خبری 

هفتگی خود اعلام کرد این 
طرح در ماه های آتی پس از 
اجرای آزمایشی آن در یک 

استان در کل کشور اجرا 
خواهد شد

 نماینده ارومیه در مجلس شورای اسلامی معتقد است که 
در هر دستگاهی باید یک کمیته انتقادپذیر و انتقاد شنو برای 
بررســی انتقادات داشته باشیم که مردم به راحتی بتوانند در 

سامانه آن و یا حضوری انتقادات خود را بیان کنند.
ســید سلمان ذاکر در گفت وگو با ایســنا در رابطه با نحوه 
بیان انتقاد گفت: انتقاد باید با ارائه راهکار و دلســوزانه باشد                
و نه تحقیرگونه، همچنین انتقاد باید به دنبال یافتن راه حلی 
برای مشکلات کشــور و مردم بوده و مشاوره خوبی برای 
مســئولین باشد. وی در ادامه عنوان کرد: در خصوص انتقاد 
به قوه قضائیه طبیعی است که انتقاد باید حقوقی بوده و بار 
حقوقی داشــته باشد و بتواند راهکارهای حقوقی برای رفع 

خلأهای قانونی و حل مشــکلات مردم اعم از اطاله دادرسی 
و گشــایش حبس زدایی ارائه کند. یعنی انتقاداتی باشــد که 
گــره های فعلی قوه قضائیه که چه بســا خود قوه قضائیه و 
همچنین مــردم را نیز نگران می کند، برطرف کند؛ والّا انتقاد 
از دســتگاهی که سعی می کند عدالت را اجرا کرده و به جز 
قانون چیز دیگری نمی خواهد اعمال کند که آن هم با رأفت 
اسلامی نهایت مساعدت قانونی را داشته باشد، تهدید کردن در 
این موقع عملی ندارد. این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 
شورای اســلامی در پاسخ به این سؤال که چه نهادی وظیفه 
تبیین محدوده انتقــاد را دارد؟ تصریح کرد: با توجه به اصل 
اینکه »مجلس در رأس امور است« ما نمایندگان مردم آماده ایم 
انتقادها را بشنویم و البته باید مرکزی برای این امر تعیین شود. 
زمانی می گفتم در هر اداره ای باید یک کمیته مشکل شناس و 
مشکل گشا ایجاد شود و این کمیته باید خودش به دنبال مردم 
برود و حرف آنها را بشنود. ذاکر با بیان اینکه انتقادات از دستگاه 
ها بر حسب وظایفشان متفاوت است، گفت: مثلا قوه قضائیه 

یک نوع انتقاد دارد، دستگاه های اداری و اجرائی یک نوع انتقاد 
دارند و نوع انتقادات به سازمان بازرسی یا مجلس نیز متفاوت 
است، بنابراین اگر بتوانیم در هر دستگاهی یک کمیته انتقادپذیر 
و انتقاد شنو برای بررسی انتقادات داشته باشیم، مردم به راحتی 

می توانند در سامانه و یا حضوری انتقادات خود را بیان کنند.
 باید یک مرکز کلی انتقاد 
برای کل کشور داشته باشیم

وی در عین حال خاطرنشــان کرد: همچنین باید یک مرکز 
کلی انتقاد نیز برای کل کشــور داشــته باشیم -گرچه مقام 
معظم رهبری از ریز و درشت قضایا مطلع هستند و مسئولین 
دستگاه ها سعی می کنند مطلع باشند- اما وقتی این موضوع 
رســمیت پیدا کند و قانونمند و موظف شوند که انتقادات 
را بشــنوند و ترتیب اثر بدهند حرکت خوبی خواهد بود. 
نماینده مردم ارومیه در مجلس شــورای اسلامی در پایان 
تأکیــد کرد: بایــد نهضت انتقادپذیری را بــه گوش مردم 

برسانیم و حرف مردم را بشنویم.

خبـر

پیگیری آخرین تصمیم ها درباره کوپن

کالابرگ الکترونیک در راه است

ذاکر: 
هر دستگاه باید یک کمیته 

انتقاد شِنو داشته باشد
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محمود رمضانی «

 هرچند توزیع شــیر رایگان در مدارس در 
اواخر دهه  ۳۰ و اوایل دهه  ۴۰  با وام یونیسف 
انجام شــد و پس ازآن در ســال ۹۷  به منظور 
تأمین سلامت دانش آموزان، توزیع شیر رایگان 
کلید خورد امــا پس از کش وقوس های فراوان 
در تأمین اعتبار این طرح و نیز در دو سال کرونا 

این موضوع کاملًا به فراموشی رفت.
ســبد و ســفره خانواده ها با گران شدن اقلام 
خوراکی و نیز درامــد پایین آنها روزبه روز در 

حال کوچک شدن است.
دراین بین دانش آموزان با توجه به اینکه در سن 
رشــد و یادگیری هستند نیاز به تأمین انرژی و 
تغذیه ســالم دارند اما با مشکلات و تنگناهای 
به وجود آمده برخی خانواده ها نســبت به این 
موضــوع بی تفاوت بوده و گفته می شــود که 
وضع سلامت دانش آموزان ازنظر قد و وزن و 

... چندان تناسبی با جدول رشد ندارد.
صبح هنگام خانواده کودک خود را که شــب 
قبل نیز دیر خوابیده است بیدار می کند و چون 
به دلیل مشــغله کاری هر یک از افراد خانواده 
میل بــه صبحانه خوردن از بیــن رفته با لقمه 
نانــی و یا اینکه با گذاشــتن تنقلاتی در کیف 
دانش آموز برای ۶ ســاعت او را راهی مدرسه 

برای یادگرفتن می کنند.
بر کسی پوشیده نیست که کودکان باید از همان 
دوران دبســتان به تغذیه خود اهمیت دهند تا 
در بزرگسالی زندگی سالم و بدنی سالم داشته 

باشند.
 تغذیه کودکان در مدرسه از این نظر که شامل 
بخش مهمــی از برنامه غذایــی روزانه آن ها 
به حســاب می آید دارای اهمیتی ویژه اســت. 
بنابراین تنظیم یک رژیم غذایی ســالم، متعادل 
و متنوع که بتواند بســیاری از نیازهای آن ها را 

برطرف کند ضروری است.
دانش آمــوزی که بدون صــرف صبحانه وارد 
کلاس درس می شــود و هر چــه را که معلم 

می آموزد بدون داشتن تمرکز فقط می شنود.
با این توصیف این نگرانــی وجود دارد که با 
ادامــه این روند، پــس از مدتی، کودکان دیگر 
ذائقه شان در مورد مصرف مواد غذایی مناسب 
و صبحانه تغییر داده و به مصرف فراورده های 

غیرمفید روی بیاورند.
ایــن فراورده ها که در تعداد زیــادی از موارد 
دارای مقادیر زیادی از انرژی می باشند، دارای 
مقادیر اندک و نامناسبی از ریزمغذی ها بوده و 
تعادل مناسب را در برنامه غذایی کودک ایجاد 

نمی کنند.
در دنیایــی که با انــواع بیماری های عفونی و 

واگیر و اخیراً هم کرونا و آنفلوآنزا سر می بریم 
پرداختن به قشر آینده ساز می تواند بخش بزرگی 

از سلامت جامعه را فراهم آورد.
بهداشــت و ســلامت  تربیت بدنی،  معــاون 
آموزش وپرورش استان در گفت و گو با همدان 
پیام می گوید:۲ هزار و ۶۸۱ مدرســه اســتان 
همــدان با دارا بــودن ۳۱۵ هــزار دانش آموز 
نیازمند"مراقبان ســلامت" هستند تا با نظارت 
و کنترل بهداشت دانش آموز نگذارند که انواع 
بیماری ها بین آنها و خانواده هایشان تسری یابد.

عبد ا...جعفری اظهار کرد: در سال های گذشته 
صرف صبحانه برای خانواده ها اهمیت بسیاری 
داشــت و بعدازآن هــم لقمه ســالم به عنوان 
میان وعده در کیف دانش آموز نقش بسیاری در 
زنگ های تفریح به عنوان یک میان وعده سالم 
ایفاء می کرد اما با تغییر ســبک زندگی هرچند 
تأکید بر صبحانه ســالم هســت اما لقمه ای که 
دانش آموز به مدرسه می آورد هم باید یک میان 

وعده سالم و پرانرژی باشد.
وی ادامه داد: مدارس دســتورالعمل هایی برای 
بهداشت و سلامت دانش آموز دارند که یکی از 
آنها ایجاد پایگاه های سلامت با رعایت برخی 
آیتم ها چون فضای مناسب و متصدی کاربلد و 

آموزش دیده است.
معــاون آموزش وپرورش با اشــاره به اینکه به 
لحاظ آشنا نبودن با دســتورالعمل ها و کمبود 
نیرو مشکلاتی در این بخش وجود دارد گفت: 
تلاش کردیم که با کمک دانشگاه علوم پزشکی 
و مراقبان سلامت توجه ویژه ای به این موضوع 

داشته باشیم.
وی ادامــه داد: طبق قانون به ازای هر ۴۸۰ نفر 
یک مراقب ســلامت در مدارس به کار گرفته 
می شود که پیش ازاین ۷۵۰ نفر بود اما بااین حال 
و با توجــه به کمبود نیروی انســانی باوجود 
به کارگیری ۸۰ مراقب سلامت برای ۱۵۰ هزار 
دانش آموز شهری ۲۰۰ مراقب سلامت کمبود 

داریم تا به استاندارد لازم برسیم.
وی با اشاره به اینکه در روستاها نیز پایگاه های 
بهداشتی به وضع بهداشــت مدارس نظارت 
دارند افزود: مدرســه می توانــد کانون برخی 
بیماری های تنفسی ازجمله شپش، بیماری های 
تنفســی و ... باشــد که با حســاس بودن این 
موضوع دانشــگاه علوم پزشکی هم به کمک 
آموزش وپرورش آمده و تاکنون ۶۲۰ مدرسه 
در ۲ ماه مورد بازدید قرارگرفته و دانش آموزان 

ازنظر بهداشتی ارزیابی شده اند.
این مسئول در مورد توزیع شیر در مدارس نیز 
گفت: تا امروز فقط دریکی دو منطقه آموزشی 
با کمک کمیته امــداد امام )ره( و منابع داخلی 

توانستیم توزیع شــیر رایگان را داشته باشیم 
هرچند نیاز به ورود جــدی به این موضوع 
است و با توجه به تأمین منابع مالی امیدواریم 
این طرح در تمام مدارس اســتان تسری یابد 
تا سلامت آینده سازان کشور با کوچک شدن 
ســفره خانواده ها و حذف برخی اقلام مثل 

لبنیات به خطر نیفتد.
وی در پایان از خانواده ها خواســت، لقمه 
مناسبی را برای ۶ ســاعت درس خواندن 
فرزندانشــان در کیــف مدرســه به عنوان 
یک میــان وعده انــرژی زا قــرار دهند و 
پول توجیبی آنها را نیز با آموزش های لازم، 

مدیریت کنند.
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دنیای اقتصاد: ویترین جدید آمار اقتصادی
 یه جوری بچینید که عددها جابه جا نشن

آرمان امروز: دلالان از بازار خودرو حذف می شوند؟
 مثل اینکه از اینجا هم آبی براشون گرم نمیشه!!

آفتاب: آلودگی هوا را کسی گردن نمی  گیرد
 آخه گردنشون از مو باریک تره 

افکار: یک سال زمان را در بخش مسکن از دست دادیم 
 یک سال دیگه هم روش

خریدار: سخت گیری ها برای وام ازدواج ادامه دارد 
 اینطوری میخوان سرد و گرم زندگی رو بچشن

آسیا: دانش آموز ایرانی به ترکیه مهاجرت می کنند
 مگه به سن قانونی رسیدن؟؟؟

جهان صنعت: تورم دست از صعود بر نمی دارد
 چون هنوز به نوک قله نرسیدن

اسکناس: نوسانات ارزی پاشنه آشیل صادرات 
 پاشنه کش ارزی...

تفاهم: بازار طلای جهانی در خواب زمستانی 
 همون صدای خُرو پفش جهان رو برداشته

امروز: زمین برای فرزندآوری
 اینم از آپشن های جدید پدر شدنه

صبح ساحل: اجرای طرح» کوپن الکترونیکی« در هرمزگان
 خوب کلیدش رو از جنوب زدن

کسب وکار: بهداشت و درمان در قله تورمی 
 رکورد زدن این دفعه

 کرایه تاکســی دربست از قیمت مصوب بیشتر است.تعرفه 
۱۲ هزار نصب شده و راننده از مسافر ۱۵ میگیره.لطفا به گوش 

مدیران برسانید. 
*نظرى از اسدآباد 

 روز گذشــته مدیر مدرســه به فرزندم گفته برای کمک به 
مدرســه مبلغ ۱۰۰ هزار تومان بیار.خواستم ببینم این موضوع 

مگه اختیاری نیست؟چرا با اجبار انجام میشه.
*فرهادى از همدان

 چرا گوشــت گوســاله در شــهر کنگاور از استان همدان 
ارزان تر اســت؟ درحالی که گوشــت در اینجا ۲۲۰هزار تومان 
اعلام شده است اما شــهر کنگاور قیمت ۱۷۰ هزارتومان بوده 

است این اختلاف قیمت ناشی از چه چیزی می تواند باشد؟
*مومنی از همدان

 نبود سطل زباله در خیابان آرام تبدیل به معضلی شده است 
که موجب اعتراض جمعی از اهالی آن منطقه شــده اســت و 
هرکســی زباله هایش را در یک گوشه ای از کوچه می گذارد که 
چهره آن منطقه را زشت می کند از شهرداری خواهشمندیم که 

در اسرع وقت این موضوع را پیگیری کند.
*شهروندى از همدان

نیش ونوش

پیام مردمی

ت
لام

س

فعالیت ۳ متخصص ارتوپدی در بیمارستان اسدآباد 

برای نخستین بار عمل تعویض 
مفصل 2 زانو هم زمان انجام شد

 اسدآباد- محمدجواد کوهی- خبرنگار همدان پیام:در سال های گذشته عمل تعویض مفصل 
زانو در بین افراد ۶۰ سال به بالا افزایش پیدا کرده و بیماران شهرستان اسدآباد مجبور بودند برای 
این عمل به خارج از شهر سفر کنند و در روز گذشته روابط عمومی دانشکده علوم پزشکی از 
عمل دو زانو هم زمان برای نخســتین بار در بیمارستان قائم)عج(خبر داد و گفت:در گذشته هم 
تعویض مفصل زانو در بیمارستان انجام شده بود و این عمل به صورت هم زمان هر ۲ زانو بر 

روی یک بیمار بود.
حسین ســلیمانی افزود: در حال حاضر ۳ پزشک متخصص ارتوپدی در بیمارستان قائم)عج(

حضور دارند که این موضوع یک اتفاق بی سابقه است.
متخصــص ارتوپدی بیمارســتان قائم)عج(به خبرنگار ما گفت:برای نخســتین بار جراحی ۲ 

مفصل زانو به صورت هم زمان را در این بیمارستان بر روی پدر خودم انجام دادم.
نــادر بهرامی افزود:این عمل جراحی نیاز به تجهیزات پیشــرفته دارد و یک تیم قوی نیاز دارد 
که با همکاری معاون درمان دانشــکده همه نیاز ها فراهم شد و شاهد یک عمل خوب خارج 

از مرکز استان بودیم.
وی افزود:در گذشته فقط مرکز استان این عمل انجام می شد که خیلی خوشحالم این امکانات در 

شهرستان اسدآباد فراهم شد و موفق شدیم خارج از مرکز استان،عمل را انجام دهیم.
فرزانه یکی از شهروندان اســدآبادی به خبرنگارما گفت:من ۵ سال پیش تعویض مفصل زانو 
در بیمارســتان بعثت همدان انجام دادم و بعد از عمل برای تردد خیلی اذیت شــدم.وقتی روز 
گذشــته شنیدم که این عمل مهم در اسدآباد انجام می شود بسیار خوشحال شدم که میخوام از 

همه عزیزانی که مقدمات عمل را فراهم کردن تشکر کنم.
ســهیلی یکی دیگر از شهروندان اســدآبادی به خبرنگار ما گفت:وجود پزشکان متخصص در 
شهرستان اسدآباد یک اتفاق خوب است اما از مدیران درخواست  دارم ساعت کاری پزشکان در 
کلینیک بیشتر شود تا این موضوع باعث کاهش صف بیماران شود در برخی موارد یک مریض 

باید بیش از ۲ ساعت در صف ویزیت منتظر بماند.
سحری یکی از دانشجویان اسدآبادی به خبرنگار ما گفت:برخی از شهروندان باز هم برای عمل 
جراحی به مرکز اســتان مراجعه می کنند و معتقد هســتند امکانات در مرکز استان بیشتر است.

به نظرم مدیران علوم پزشکی باید عمل های موفقی که در بیمارستان اسدآباد انجام شده را به 
گوش مردم برسانند.

در پایان باید بگوییم نخســتین تعویض مفصل زانو در سال ۱۹۶۸ انجام شد. بعد از آن بتدریج 
تکنیک های عمل جراحی بهتر شده و مفاصل مصنوعی بهتری هم ساخته شد. امروزه هر سال 
بیش از یک میلیون تعویض مفصل زانو در دنیا انجام می شود.انجام عمل جراحی تعویض ۲ زانو 
هم زمان بر روی یک بیمار برای نخســتین بار در شهرستان اسدآباد یک اتفاق خوب است که 

باعث رضایت شهروندان خواهد شد.

خانواده ها تغذیه دانش آموزان را مدیریت کنند

کمبود 200 مراقب سلامت درمدارس استان

توزیع رایگان داروهای بیماران SMA آغاز شد
 رئیس ســازمان غذا و دارو، از آغاز توزیع رایگان داروهای بیماران SMA از روز پنجشــنبه ۳ آذر 

خبر داد.
به گزارش مهر، سید حیدر محمدی، گفت: واردات داروی بیماران SMA با دستور رئیس جمهوری به 
منظور بررسی اثربخشی آنها در دستور کار وزارت بهداشت قرار گرفت و با پیگیری سازمان غذا و دارو 
در مرداد ماه ســال جاری وارد کشور شد. وی تصریح کرد: با توجه به اینکه این داروها برای اولین بار 
وارد کشــور می شــدند، باید پروتکل های درمانی تدوین و پس از آن دستورالعمل های لازم به منظور 
بررسی اثربخشی توسط معاونت تحقیقات اعلام می شد، بنابراین علت تأخیر در توزیع این داروها علاوه 

بر تعیین تکلیف منابع مالی و پوشش بیمه ای، تدوین پروتکل های درمانی بود.
رئیس سازمان غذا و دارو با اشاره به اینکه لیست بیماران از سوی معاونت درمان اعلام و دارو با ثبت در 
سامانه RDA یا سامانه بیماری های نادر در اختیار بیماران قرار خواهد گرفت، افزود: داروی خوراکی 
رسیدیپلام از طریق داروخانه های مشخص شده و داروی تزریقی اسپینرازا از طریق مرکز درمانی تعیین 
شــده، به صورت کاملًا رایگان به بیمار ارائه و همزمان بررســی اثربخشی نیز انجام می شود تا در مورد 

ادامه واردات این دو دارو بر اساس نتایج تصمیم گیری شود.

مسابقات ورزشی کارکنان زندان های استان 
برگزار شد

 مسابقات ورزشی کارکنان زندان های  استان همدان در رشته های ورزشی دارت 
، تنیس روی میز ، فوتبال دستی و فوتسال به میزبانی زندان همدان برگزار شد.

در این مسابقات  ۱۴۴نفر از کارکنان زندان های استان در رشته های مختلف در 
قالب ۸ تیم به مدت ۳ روزبا هم به رقابت پرداختند که در پایان این رقابت ها از 

نفرات و تیم های برتر با اهداء لوح سپاس و هدیه تقدیر به عمل آمد.
در روز پایانی و مراسم اختتامیه ذوالفعلی نژاد مدیر کل زندان های استان، رؤسای 
زندان های تابعه و رؤســای انجمن حمایت از زندانیان، ســتاد دیه و بنیاد تعاون 
زندانیان از میهمانان ویژه این مســابقات بودند کــه بازی های رده بندی و فینال 
مســابقات را تماشــا کردند. مدیر کل زندان های استان در مراسم اختتامیه ضمن 

تقدیر از عوامل اجرائی مسابقات، اجرای مسابقات ورزشی و شور ونشاط ایجاد 
شده در بین کارکنان را بسیار ارزشمند عنوان کرد و گفت: هدف از برگزاری چنین 
مســابقاتی ایجاد همدلی، همبستگی و وفاق بین کارکنان است که سبب می شود 
میزان اســترس و اضطراب ناشی از شرایط کاری  کاهش یابد و کارکنان روحیه 
مضاعفی برای ادامه خدمت داشــته باشند. وی در بخش دیگری از سخنان خود 
براهمیت ورزش تأکید و خاطرنشان کرد: توصیه دین اسلام نیزبرانجام ورزش در 

کنار پرورش بعد روحانی نشان دهنده ارزش واعتبار ورزش است.
در این مسابقات عباس حیدری از زندان همدان مقام اول رشته تنیس روی میز ، 
علی اصغر طباطبایی از اردوگاه  مقام اول رشته دارت و احسان شیرزادی از نهاوند  
مقام اول  فوتبال دســتی راکسب کردند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی اداره کل 
زندان های استان همدان، در رشته فوتسال نیز تیم فوتسال زندان مرکزی همدان 

با غلبه بر تیم اداره کل به مقام قهرمانی رسید.

شهرداری


